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55. ČLENU SLOVENSKE USTAVE NA ROB 
"BOGATI NARODI, KI SO URADNO 
SPREJELI SPLAV, SO UBOGI, 
C E L O Z E L O UBOGI. 
TAKI NIMAJOVEČ POGUMA GOJITI 
N O V O ŽIVLJENJI:." 

(M nI i Terezija) 

Razvoj, uspeh in sreča temeljijo na ljubez
ni. Če na svetu, v družbi, skupnosti ali družini 
ni ljubezni, tudi ni razvoja, ni uspeha, ni sreče. 

Včasih se zdi, da razvoj lahko nadomestimo 
z ideologijo in tehniko, uspeh z denarjem in 
materialnimi dobrinami, srečo pa z drogo in 
omamo. Toda vsi ti nadomestki nas od razvoja, 
uspeha in sreče še bolj oddaljujejo - največkrat 
dokončno. 

Po ljubezni hrepenimo vsi, zlasti še mladi. 
Torej bi moralo biti okrog nas obilo razvoja, 
uspeha in sreče. Vendar .... 

Živeti ljubezen ni enostavno, saj pomeni 
izžarevati dobroto in predvsem vzpostavljati 
odnose sprejemanja: sprejemati sebe v vseh treh 
razsežnostih: telesni, umski in duševni, spre
jemati sočloveka - zlasti v družini, sprejemati 
otroke in mlade, sprejemati naravo in za verne, 
sprejemati Boga. 

Pravkar umrla Mati Terezija je izjavila, da 
je največji uničevalec sodobne družbe nespre-
jetost človeka. Danes je v svetu in pri nas veli
ko nesprejetih, nezaželenih in kritiziranih lju
di. 

Ncsprejeti so ostareli, ki so v družinah in 
družbi osamljeni ter potisnjeni v ozadje. 

Ncsprejeti so bolni in revni, saj "sodoben" 
človek nima z njimi kaj početi. 

Ncsprejeti so drugi in drugače misleči. 
Ncsprejeti so izpostavljeni javni delavci, ki 

vedno ne morejo ustreči vsem. 
Ncsprejeti so strokovnjaki in umetniki, kijih 

povprečna okolica ne razume. 
Nesprejeti so mladi, ker si ne vzamemo časa, 

da bi jih podpirali, jih razumeli in uvedli v trdi 
svet, ki mu vladajo odrasli. 

Nesprejeti so otroci, saj jim namesto svoje 
prisotnosti in družinske topline nudimo vzgojo 
pri televizorju in na cesti, 

Nesprejeta so celo še nerojena, življenja 
pričakujoča bitja ... 

Če ne sprejmemo niti pravkar spočetih, 

nebogljenih a že izoblikovanih osebkov - svojih 
otrok, potem ne bomo sprejeli nikogar druge
ga, ne bomo živeli ljubezni, z nami ne bo raz
voja, uspeha in sreče. 

V Sloveniji je letno s splavom zavrženih pre
ko deset tisoč nedolžnih otrok, ki bi se radi 
rodili. ' 

Mogoče bo kdo dejal: Al i obtožuješ tiste, ki 
so naredili splav, kar je pri nas zakonito dejan
je? Moj odgovor je: Obtožujem in ne ob
tožujem. Obtožujem zato, da bi jih bilo vnaprej 
čim manj in ker je splav dejanje za katerega je 
nekdo odgovoren. Ne obtožujem pa zato, ker 
bo vse nas nekoč sodil On in ker je vsak splav 
dejanje v stiski. Odločno pa obtožujem družbo, 
v kateri imamo način vzgoje, sprejete vred
note, pravni red, socialno stanje, nacionalno 
kulturo in medijsko podporo takšno, da letno 
povzroči nad deset tisoč brezizhodnih stisk 
samo ženam in dekletom, ki so zanosile. 

Tistega, ki je naredil splav pa dovolj 

OBVESTILO 
ZAMUDNIKI , POZOR 

Zadnji rok za oddajo obrazcev za 
vzpostavitev evidence objektov je 

30.09.1997. Splača se pohiteti. 
Zakaj? Preberite na strani 2 

obtožujejo že okolica, če za to izve, njegova 
vest, vse življenje pa ga preganja tudi njegov 
nerojeni otrok, češ: mamica, očka, zakaj tudi 
jaz nisem smel(a) živeti? 

Naredimo vse, da bi bili soljudje, zlasti vsi 
spočeti otroci v naši družbi sprejeti, zaželeni 
in ljubljeni. Le tako bodo z nami ljubezen, raz
voj, uspeh in sreča, pred nami pa slovenska 
prihodnost. 

ŽUPAN 
RUDOLF ROME 

Takšen le je bil prizor prvih septembrskih dni - najmlajših srečnežev, ki so dobili prostor v 
vrtcu Kekec zato, ker je bila nadzidava vrtca zaključena, igralnice pa opremljene. 59 otrok je 
tako v prijetnem, varnem varstvu, njihovi starši pa so si oddahnili, ker se ne ubadajo več s 
perečim vprašanjem, kako poskrbeti za varstvo najmlajših. 
Letos je v organizirano varstvo grosupeljskega vrtca (vse enote) vključenih kar 584 otrok, -
je povedala nova ravnateljica Cvetka Košir. 



* * * OBČINA SVOJIM OBČANOM * * * 

PRIDRUŽITE SE NAM NA 
POTI HUMANOSTI 

"Prostovoljno delo" v okviru 
Centra za socialno delo Grosupl
je 
Kaj je to in komu je program na
menjen? 
V okviru Centra za socialno delo 
Grosuplje že več let vključujemo v 
delo z otroki in mladostniki tudi 
prostovoljne sodelavce. Najpog
osteje so v obravnavo vključeni 
otroci in dijaki, ki poleg razreševan
ja ostalih težav potrebujejo pomoč 
pri učenju, pri navezovanju stikov 
s širšim okoljem ali pomoč pri us
treznejšem preživljanju prostega 
časa. Delo in vsebina dela s temi 
otroki in mladostniki potekajo ra
zlično od posameznika do po
sameznika. Navadno začenjajo 
prostovoljci z učno pomočjo, kajti 
skoraj pri vseh obravnavanih otro-
kih in mladostnikih so prisotne učne 
težave ali druge težave povezane s 
šolo in šolanjem. Preko učne po
moči se lažje premostijo težave pri 
vzpostavljanju stikov in lažje pre
idejo k osebni pomoči in oblikovan

ju ustreznih odnosov. 
Kdo program izvaja? Program iz
vaja skupina prostovoljcev (dijaki, 
študentje, zaposleni), ki so različnih 
poklicnih usmeritev in imajo veli
ko pripravljenosti in dobre volje za 
delo z ljudmi, posebej otroki in mla
dostniki. 
Kako se program izvaja? Program 
se izvaja preko individualnih in sk
upinskih srečanj, tabornikov, pikni
kov, različnih delavnic in pri
ložnostnih srečanj. 
Cilji programa? Končni cilj progra
ma je preventivno delovanje, pred
vsem razvijanje potencialov za ob
vladovanje vsakdanjih ži v-ljenjskih 
težav. 
Kako postati prostovoljec, prosto
voljka? Če si zainteresiran-a za tako 
delo in bi želel-a dobiti o tem še do
datne informacije, se lahko oglasiš 
osebno na Centru za socialno delo 
Grosuplje, Taborska 13, soba št. 3 
ali po telefonu na št. 761 -111 (Mate
ja, Jožica, Erna). 

Center za socialno delo 

NA PLAKATNE STEBRE NIC 
VEČ "PO DOMAČE"! 

Za izvajanje lokalne javne službe 
plakatiranja na območju občine 
Grosuplje je uspel šele drugi raz
pis, objavljen v Uradnem listu RS 
v marcu letos. Kot najugodnejši 
ponudnik je bilo izbrano podjetje 
T A M - T A M d.o.o. iz Ljubljane, 
s katerim je Občina Grosuplje skle
nila koncesijsko pogodbo za dobo 
petih let. Po Odloku o plakatiran
ju in reklamiranju v občini Grosu
plje, sprejetem na 12. seji občin
skega sveta 20. decembra 1995 pa 
plakatiranje nikjer drugje (razen za 
to namenjenih plakatnih stebrov), 
ni dovoljeno. Morda samo v 
premislek: po odloku je za kršitel
je določil le tega predvidena celo 

kazen od 5.000 do 50.000 sit. 
Propagandno gradivo (količino 
plakatov podjetje prepušča na
ročnikom, seveda pa od le te zavi
si cena, zbirajo na Študentskem 
servisu v Grosupšljem, Taborska 
ulica. 2. Tudi čas, za katerega 
želite, da oglašujete, lahko izbirate 
sami, vendar ne za manj kot en 
teden. Plakate lahko oddaste vse 
dni v tednu, vendar najpozneje pa 
vsak torek do 12,00 ure za oglaše
vanje v tednu. 

Urejena plakatna mesta lahko le 
urejena služijo svojemu namenu, 
občani pa se bomo tako navadili 
tudi na tovrstni način informiran
ja. A.A. 

LAKATIRANJE Grosuplje 

OBVESTILO 
ZAMUDNIKI, POZOR 

V Z P O S T A V I T E V E V I D E N C E O B J E K T O V V 
OBČINI G R O S U P L J E 

ZADNJI R O K 30. 09. 1997 
Občinski svet občine Grosuplje je na svoji seji dne 31.01.1996 spre
jel sklep o nastavitvi evidence objektov in stavbnih zemljišč na 
območju občine Grosuplje. Evidenca naj bi bila uporabljena tako 
za izračun nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča kot tudi 
za druge namene, ki so v korist občini. 

V ta namen so se v letu 1997 vsem občanom - uporabnikom ali 
lastnikom pošiljali obrazci za vzpostvitev evidence objektov v obči
ni Grosuplje. 
Ker nekateri teh obrazcev še niso vrnili, vse občane obveščamo, 
da najkasneje do 15.09.1997 vrnejo izpolnjene (popravljene ali 
dopolnjene) obrazce za vzpostavitev evidence objektov v občini 
Grosuplje. 
V kolikor občani ne bodo vrnili izpolnjenih obrazcev, velja dom
neva, da so podatki pravilni in bodo uporabljeni za odmero nado
mestila stavbnega zemljišča. Občani se bodo sicer lahko pritožili 
na odločbo o odmeri nadomestila, pri reševanju le -te pa se bodo 
podatki preverjali za vsakega posameznika posebej na terenu 
samem. Da bi se izognili nepotrebnim težavam, in slabi volji, pred
lagamo, da pohitite in vrnete pravilno izpolnjene obrazce na naslov 
OBČINA GROSUPLJE, Kolodvorska 2, Grosuplje do 30.09.1997. 
Pohitite! 

Občina Grosuplje 

OBVESTILO 
Vse občanke in občane občine Grosuplje obveščamo, daje Občinski 
svet občine Grosuplje, na 16. seji dne 24. 04. 1996 imenoval Komisijo 
za poimenovanje ulic in naselij na območju občine Grosuplje. 
Komisija naproša skupine občanov iz posameznega naselja ter krajevne 
skupnosti, ki želijo poimenovanje ali spremembo imena posamezne ul
ice in naselja, da svoje želje z kratko obrazložitvijo, naslovijo na naslov: 
Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, s pripisom - Komisija za poimeno
vanje ulic in naselij. 
Komisija bo vse pravilno vložene vloge obravnavala, ter jih po strokov
ni presoji podala v potrditev Občinskemu svetu občine Grosuplje. 

KOMISIJA 
za poimenovanje ulic in naselij 

SEZNAM OBJAVLJENIH ODLOKOV IN SKLEPOV 
V URADNEM LISTU REPUBLIKE SLOVENIJE 

(v mesecu juliju, avgustu in septembru 1997) 
- Odlok o ustanovitvi javnega vzgojno-izobraževalnega zavoda Glas

bena šola Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 41/97) 

- Odlok o zazidalnem načrtu Pri Pošti 
(Uradni list RS, št. 41/97) 

- Odlok o ustanovitvi javnega zavoda Knjižnica Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 43/97) 

- Dopolnitve pravilnika o finančnih intervencijah za ohranjanje in 
razvoj kmetijstva v Občini Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 43/97) 

- Program priprave sprememb in dopolnitev prostorskih sestavin 
dolgoročnega in srednjeročnega plana Občine Grosuplje za obdob
je od leta 1996 do leta 2000 
(Uradni list RS, št. 43/97) 

- Odlok o spremembah in dopolnitvah zazidalnega načrta "Obrtno-
stanovanjska cona Brezje" 
(Uradni list RS, št. 50/97) 

- Sklep o odtujitvi nepremičnine v k.o. Slivnica 
(Uradni list RS, št. 52/97) 
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TUDI PRI KRUHU SE "MODA" SPREMINJA 
Mercator - Pekarna Grosuplje d.d. 
spada med štiri največje pekarne v 
Sloveniji. V posodabljanje in raz
voj letno investirajo 1,5 do 2 mili
jona D E M . Z letošnjo investicijo 
v višini 4 milijonov D E M pa žele 
izpolnili pogoje postavitev sistema 
celovitega obvladovanja kakovosti 
in pridobitev certifikata kakovosti 
ISO 9001. 
130 izdelkov in 750 kupcev. Mer
cator - Pekarna Grosuplje d.d. je 
torej ena največjih v Sloveniji. S 

vsem kruha, povečuje se delež pe
civa in ostalih, predvsem zamrzn
jenih izdelkov. Do konca tega ti
sočletja žele povečati proizvodn
jo na 6.000 ton letno in ohraniti 
sedanji deležna trgu, razlaga direk
tor družbe, g. Štefan Plankar. . 
Po zaključenem procesu lasnin-
skega preoblikovanja so postali 
delniška družba s 500 delničarji. 
V zadnjih 3 letih se je število 
zaposlenih povečalo iz 83 na 124, 
vendar jim vedno hujša konkuren-

Večer z grosupeljskimi peki... 
široko paleto 130 različnih izdelk
ov oskrbujejo 750 kupcev (tr
govcev). Pri tem le manjši del 
svoje proizvodnje prodajo na po
dročju občin Grosuplje, Ivančna 
Gorica in Dobrepolje, Njihovo na
jpomembnejše tržišče je Ljublja
na z okolico, s kruhom in pecivom 
oskrbujejo tudi Velenje, Celje in 
Krško, z globoko zamrznenimi 
izdelki pa področje cele Slovenije. 
Dobavljanje tako oddaljenim mes
tom zahteva nove, sodobnejše 
načine oskrbe, med drugim tudi 
peko na prodajnem mestu. Pri uvel
javljanju te novosti, ki sojo usp
ešno uvedli tudi v nekaterih proda
jalnah v Grosuplju, zaseda grosu
peljska pekarna vodilno mesto v 
slovenskem merilu. Tuje potreb
no dodati, da Mercator - Pekarna 
Grosuplje poskrbi tudi za opremo 
in uspodabljanje kadra. 
Cilj: 6.000 ton izdelkov letno. 
Kljub temu, da spada med štiri na
jvečje pekarne v državi, ima gro
supeljska pekarna "le" 4% tržni 
delež, kar priča o veliki razdrobl
jenosti in o veliki konkurenci v tej 
panogi. To hkrati pomeni, da so vse 
pekarne, ki jih je v Sloveniji 251, 
bolj ali manj lokalnega značaja. V 
Grosuplju ne leto proizvedejo 
5.600 ton različnih izdelkov, pred-

ca in vse zahtevnejši kupci ter vi
soki cilji nalagajo zahtevo po 
novem zaposlovanju kvalificiranih 
kadrov. K veliki produktivnosti, ki 
je ena največjih v panogi, prispe
va tudi dejstvo, da so izredno mlad 
kolektiv. 71% zaposlenih je mla
jših od 41 let, kar 42% pa je starih 
med 20 in 30 let. 
Ambiciozni načrti. Hiter razvoj 
tudi na področju pekarstva zahteva 
nenehno posodabljanje proizvod
nje. "Tega se zavedamo tudi pri 
nas, saj letno investirano za 1,5 do 
2 milijona D E M . Letos pa smo 
začeli z investicijo, vredno 4 mili
jone D E M , ki naj bi nam omog
očila pridobitev certifikata kako
vosti ISO 9001", razlaga am
biciozne načrte direktor Plankar. V 
okviru investicije želijo dograditi 
in delno rekonstruirati proizvodne 
in skladiščne prostore, izgraditi 
hladilnice in laboratorij, kar vse bi 
pripomoglo med drugim tudi k del
nemu odpravljanju nočnega dela, 
ki gaje v pekarni res veliko. Delo 
namreč poteka v dveh izmenah, 
vendar je nočna izmena dvakrat 
večja od dnevne. Nekateri delajo 
izključno ponoči. To je tudi glavni 
razlog, da spada poklic peka med 
težje. Priprave za peko kruha, ki 
ga je mogoče v trgovini kupiti v 

torek, se začnejo v ponedeljek ok
rog sedmih zvečer, zadnje peke pa 
se iztečejo v torek popoldne. Med 
eno in drugo ponoči, ko nas veči
na spi, pa šoferji že razvažajo sveže 
pečen kruh po trgovinah, da bi ga 
le-te lahko ponudile kupcem takoj 
zjutraj. 
Kaj pa plače? Večkrat je slišati, 
da so plače pekov dobre. Direktor 
grosupeljske pekarne odgovarja, 
da niso visoke ali previsoke. Res 
pa je, da so se v podjetju odločili 
za nekatere dodatke, ki presegajo 
določila branžne kolektivne po
godbe. Dobro nagrajevanje ven
darle zaposlene motivira za dobro 
delo. Zato so tudi v poslovnem 
načrtu zapisali: "Za nadpovprečne 
rezultate nadpovprečne plače". 
Verjetno tudi slednje prispeva k 
temu, daje kolektiv pekarne dokaj 
stalen, fiuktuacije zaposlenih tako-
rekoč ni. Direktor pravi, da gre za 
močno pripadnost firmi, kar je 
eden najpomembnejših dejavnik
ov njene uspešnosti. Še vedno jim 
primanjkuje kvalificiranega kadra, 
še ugotavlja, zato letno štipendira
jo štiri dijake srednje agroživilske 
šole ter vzpodbujajo in organizira
jo druge oblike izobraževanja in 
usposabljanja za konkretne naloge. 
Investiciji v višini do 2 milijona 
D E M na leto si lahko privošči le 
uspešno in tisto podjetje, ki ust
varja tudi precej dobička. To 
pomeni, da mora biti v pekarstvu 
še vedno dovolj velika razlika med 

končno in lastno (vsemi stroški) 
ceno proizvoda, da omogoča take 
dobičke. Direktor Plankar tej ugo
tovitvi pritrjuje, a hkrati dodaja, da 
so izgubarji tudi v njihovi panogi 
in da je potrebno za uspeh trdo in 
kakovostno delati. 
Na eni strani imajo v pekarni prob
leme z osnovno surovino. Sloven
ska pšenica namreč ni dobre in 
enakomerne kakovosti, nimamo 
najboljših sort pa tudi ni dovolj 
velikih površin za njeno vzgojo. 
Uvožena pšenica, na primer amer
iška, je veliko kakovostnejša, ven
dar služi le za poboljšanje kvalitete 
moke iz domače pšenice. Uvoz 
moke pa je zaradi zaščite sloven
skega kmetijstva in predpisanih 
prelevmanov predrag. 
Po drugi strani pa pogoje zaos
trujejo še trgovci. Ti zahtevajo ved
no višje rabate, vse daljše plačilne 
roke in druge bonitete. Čeprav je 
država z odredbo o najvišjih cen
ah za pšenični kruh predpisala 13% 
deleže za trgovino, ti danes segajo 
tudi preko 20%. Trgovci torej 
spretno izkoriščajo nelojalno 
konkurenco v panogi in slabo 
branžno povezanost pekov. 
"Kruh naših babic." Glede na to, 
da mnogi peki propagirajo svoj 
kruli kot kruh, narejen po receptih 
naših babic, meje zanimalo, kaj je 
na tem. G. Štefan Plankar pravi, da 
imajo danes vsi peki v glavnem 
enake izdelavne postopke z veliko 
ročnega dela ter zelo podobne peči, 

»ckarna,. 
rosupli 

Objavljamo prosto delovno mesto: 

V O D J A PROIZVODNE LINIJE 
Zahtevani pogoji: 

- V. stopnja strokovne izobrazbe strojne ali elektrotehnične smeri 
in najmanj 1 leto delovnih izkušenj 

ali 
- IV. stopnja strokovne izobrazbe ustrezne smeri (strojni 

mehanik, elektromehanik) in 2 leti delovnih izkušenj 
- znanje angleškega jezika. 

Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas, poskusno delo 
traja 3 mesece. 
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite na naslov: 
MERCATOR - PEKARNA GROSUPLJE d.d., Gasilska c. 2, 
1290 GROSUPLJE. 
Prijavljene kandidate bomo obvestili o izbiri v 30 dneh po 
končanem zbiranju prijav. 
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ki bistveno prispevajo h kvaliteti 
kruha. V grosupeljski pekarni so 
ohranili pretežno ročno proizvod
njo in klasične proizvodne postop
ke. Po njegovem mnenju so razlike 
v načinu proizvodnje med peki 
danes minimalne. 
Razlike so predvsem v kakovosti 
končnih izdelkov in zmožnostih 
prilagajanja zahtevam kupcev. 
Tudi pri kruhu se namreč "moda" 

spreminja. Danes kupci ne iščejo 
več mehkih, penastih kruhov, tem
več kompaktne, nizke, take, ki 
zgledajo čim bolj domači. V skladu 
z zahtevami kupcev naj bi se ob
likoval tudi nov pravilnik o ocen
jevanju kruha, na podlagi katere
ga se bo podeljeval znak kakovos
ti v slovenskem merilu. 
Obeta se posel z Mc Donald's-
om. V Mercator - Pekarni Grosu

plje d.d. želijo v bližnji prihodnosti 
predvsem obdržati oskrbovanje ve
likih kupcev s prodajnimi veri
gami, kot sta Mercator in Interspar, 
ki sta trenutno njihova največja 
odjemalca. Imajo pa tudi pogovore 
o oskrbovanju podjetja Mc Do-
nald's. Kojim bo to uspelo, bi bil 
to za grosupeljsko pekarno velik 
uspeh in potrditev kakovosti, saj 
imajo pri Mc Donald's-u visoke 
standarde kakovosti. Kar sramot
no je, da ima tO podjetje trenutno 
avstrijskega dobavitelja, ki lahko 
izpolni njihove zahteve. 

Grosupeljska pekarna gotovo spa
da med uspešnejša grosupeljska 
podjetja. Po kakovostnih izdelkih 
jo poznamo kupci širom Slovenije. 
Velikokrat se pojavlja tudi na 
raznih prireditvah z domiselno 
pripravljenimi izdelki, s katerimi 
postrežejo gospodinje v naših kra
jih ob najrazličnejših, predvsem 
cerkvenih praznikih. Tako pekar
na ne skrbi le za uspešno poslovan
je temveč tudi za ohranjanje slov
enske kulturne dediščine, kar go
tovo še povečuje njen ugled v kra-

'U Tatjana Skubic 

Delo z ljubeznijo za - kruh naših babic... 

SLOVENSKI KRŠČANSKI DEMOKRATI 
Občinski odbor GROSUPLJE 

Spoštovani 
člani, simpalizerji in prijatelji stranke 

VLJUDNO VABLJENI NA TRADICIONALNI 
TABOR STRANKE, 

ki bo v nedeljo, 28. septembra 97 v Postojni 
s pričetkom ob 11,00 uri. -sJrV 

SVETNIKI O SVOJEM DELU * SVETNIKI O SVOJEM DELU 

Jože IIMTIHAR 

Moj rojstni kraj so Male Lipljen-
je. Poleg kmetovanja smo se 
preživljali z izdelavo predmetov 
lesne stroke.Delo mi je bilo 'raz
vedrilo'. Ob lepem vremenu smo 

delali na njivi, ob slabem pa smo 
izdelovali: ščetke, omela, iztepače, 
zabojčke... Šele zvečer je bil čas 
za domače naloge. Šola mi je bila 
nekaj imenitnega in pomembnega. 

Končal sem Strojno tehnično šolo 
in se zaposlil v tovarni Motvoz in 
platno. Na te čase imam lepe spom
ine. Spoznal pa sem tudi, kako tek
stilni delavec težko zasluži svoj 
kruh. I lotel sem vedno pomagati z 
raznimi izboljšavami strojev in 
naprav, da to zmoreš, pa največkrat 
ni dovolj volja. 
Odšel sem na Strojno fakulteto in 
jo zaključil v slabih štirih letih. 
Razmere so hotele, da sem po os
mih letih službe začel 'na svoje'. 
Na svoje, se sliši lepo, še bolj pa 
tistim, ki jim je to le njiva, kjer bi 
samo želi. Nasprotno pa sem 
mnenja, daje dobra žetev le, če so 
dobri pogoji, ne samo vremenski. 
Z drugimi besedami, vedno sem se 
zavzemal za pravična pravila igre. 
Razume se, če so pravila, veljajo 
za vse, za državo in podjetnike. 
Deloval sem in delujem v Obrtni 
zbornici Slovenije in Območni 
obrtni zbornici Grosuplje. Stran-
karstvo meje vedno zanimalo le v 
zvezi z gospodarstvom. Idealiziral 
sem tako daleč, da smo ustanovili 
Slovensko obrtno podjetniško 
stranko ( SOPS ). To naj bi bila 
stranka - ne ideološka, ampak gos
podarska, saj te probleme najbolje 
rešujejo ljudje z različnimi nazori. 
Kot stranka SOPS smo v svetu 
občine skromno zastopani, temu 
primerno je tudi naš prispevek. 

Osebno sem vedno zagovarjal 
ugodne in poštene odnose do pod
jetništva. Čim manj subvencion
iranja - razen sociale, čim več vla
ganja v vzpodbudo delu. Prepričan 
sem, da bi bilo manj kriminala, 
vandalizma, drog, če bi ljudje, 
predvsem mladi, imeli vzpodbud
no in ustvarjalno delo. 
Pri delu v svetu občine me najbolj 
moti delitev na pozicijo in opozici
jo. Iz tege sledi tudi obnašanje 
dveh taborov. Verjetno je tako 
prav, prepričan pa sem, da smo bili 
vsi v svetu občine izvoljeni, da 
smotrno urejamo vse, kar prispe
vajo ljudje od svojega dela. Delitev 
to zagnanost spreminja v 'nagaji-
vost'. Dobro tudi ni, daje dober le 
tisti, ki zna kritizirati 'prejšnje 
čase'. Na vprašanje, kaj smo do
bro naredili, bi težko odgovoril. 
Dobro je to, da svet občine deluje, 
da se krešejo različna mnenja. Sla
bo pa je, da opozicija deluje pre
več konstruktivno, ker dosega 
obraten učinek. Pozicija je prema
lo inovativna, saj pri svojih pred
logih nima variant nih rešitev. 
Tudi v bodoče sc bom zavzemal 
za: 'Dajmo gospodarstvu tolar, vr
nilo jih bo pet, ne da bi mu jih 
morali vzeti!' 



* * * POROČAMO S SEJE OBČINSKEGA SVETA * * * 

KAKO OSTATI NA ISTEM BREGU? 
Sreda, 17. september. 31.seja 
občinskega sveta občine Grosupl
je. Gneča v preddverju Družbe
nega doma vzbuja začudenje svet
nikom in ostalim udeležencem 
seje. Prve dileme razjasni na-pov-
edana 10. točka dnevnega reda / 
Odlok o spremembah in dopolnit
vah prostorskih sestavin dolgor
očnega in srednjeročnega plana 
občine Grosuplje. Po navedenem 
odloku naj bi južno od območja 
naselja Grosuplje na področju, 
imenovanem Oaza in na prostoru 
severno od naselja Malo Mlačevo, 
imenovano "Pri Nikotu" bila po
dročja, namenjena poselitvi Ro
mov. To pa je bila srž problema. 
Saša Galonja, strokovni pripravl-
jalec gradiva je pojasnil problem
atiko, ki se pojavlja pri naselitvi 
Romov. V občini Grosuplje imamo 

pet znanih romskih taborov. Dve 
lokaciji - za železniško postajo in 
Stehan - sta povsem nesprejeml
j i v i , na ostalih pa je potrebno 
poiskati najmanj motečo lokacijo. 
V to, daje bila zadeva pripeljana 
do faze, ko naj bi sklepali občins
ki svetniki, je bilo vloženega že 
ogromno dela. Po zagotovilu 
pripravljavca gradiv naj bi poteka
li tudi razgovori s svetom KS 
Mlačevo(pred volitvami novih čl
anov), sedaj pa je krajanom pre
kipelo, trdijo tudi, da o tem niso 
seznanjeni. Besedo je povzel, kot 
je poudaril zgolj zato, da bi ne priš
lo do prerekanja vsevprek, mlajši 
domačin Simon Bučar. Problemi, 
s katerimi se srečujejo ljudje z Ve
likega in Malega Mlačevega, so 
bili na dlani in često se je zdelo, 
da preraščajo že v prave duševne 

Občina Grosuplje objavlja na podlagi pravilnika o dodelitvi enkratne 
občinske pomoči za izobraževanje na področju kmetijstva (Ur. list 
RS, št. 62/94) 

III. RAZPIS 
za dodelitev enkratne občinske pomoči za izobraževanje na po

dročju kmetijstva v občini Grosuplje 
Vsebina in pogoji razpisa: 
1. Skupni znesek razpisanih sredstev je 310.000,00 tolarjev. Maksi 

malna višina dodeljene enkratne pomoči je za dijake 130.000,00 
SIT, za študente pa 180.000,00 SIT. V primeru večjega števila 
prosilcev so vrednosti sorazmerno manjše. 

2. Za dodelitev enkratne denarne pomoči lahko zaprosijo učenci sredn 
jega izobraževanja in študenti dodiplomskoga študija v kmetijskih 
programih, ki izpolnjujejo razpisne pogoje. 

3. Za sredstva štipendije lahko zaprosijo upravičenci, ki izpolnjujejo 
naslednje pogoje: 

- da imajo stalno bivališče na območju občine, 
- da so predvideni prevzemniki kmetije, kar se v postopku ugotovi 
na podlagi pisne izjave staršev ali samega upravičenca ter po
trdi z mnen jem kmetijsko svetovalna služba, 
- da že dodeljena štipendija iz kakršnegakoli drugega naslova ne 
pre sega K).000,00 tolarjev mesečno, potni stroški niso všteti. 

4. Rok za vložitev prošenj jc 20 dni od dneva objave razpisa v občin 
skem glasilu. Prosilci vložijo prošnje za denarno pomoč na Uradu 

za gospodarstvo in družbene dejavnosti Občine Grosuplje, 
Kolodvors ka 2, Grosuplje. 

5. K vlogi za štipendijo mora bili priložena naslednja dokumentacija: 
- potrdilo o vpisu v kmetijski izobraževalni program, 
- posestni list kmetije staršev oz. upravičenca, 
- zadnje šolsko spričevalo. 

6. Zupan Občine Grosuplje bo sprejel sklep o dodelitvi enkratne de
narne pomoči najkasneje v 30 dneh od poteka roka za vložitev 
prošenj. Sklep bo prosilcem posredovan v osmih dneh po spreje
mu. 

7.Informacije in navodila za vložitev prošenj dobijo prosilci na Uradu 
za gospodarstvo in družbene dejavnosti Občine Grosuplje, Kolod 
vorska 2, telefon: 761-211. 

Datum: 12.09.1997 
OBČINA GROSUPLJE ŽUPAN 

Rudolf Rome, dipl. ing. 

stiske. Čutijo se ogrožene, pa še 
najmanj zaradi pridelkov, ki Ro
mom prav pridejo, ampak zgolj 
zaradi varnosti, pa bodi na cesti ali 
tudi sicer. Sredi noči jih zbujajo 
streli orožja. Ob vsem tem pa jih 
razburja tudi dejstvo, da jim država 
daje socialne podpore, občina pa 
jim hoče zgraditi še streho nad gla
vo. To, so poudarili, bo le idealna 
vaba za naseljevanje novih. Kritike 
je bila deležna tudi policija, san ne 
naredi nič, da bi jih prisilila, da bi 
tudi oni spoštovali pravni red in 
zakone. Pred temi, kaže, nismo vsi 
enaki, še več: Romi so privilegira
ni! Nič čudnega torej, da ljudje ne 
morejo več molčat i . . . Kaj pa 
država in ustrezne službe?! Kar 
nekajkrat je buren aplavz podkrepil 
govornika. 
Seveda pa SO svoje rekli tudi svet
niki. Tako svetniki kot krajani so 
se strinjali, da je treba vprašanje 
Romov celovito in strokovno reš
iti. Romi so namreč tu in utopično 
bi bilo pričakovati, da bodo odšli 
izven občinskih meja. Zato so svet
niki sprejeli sklep, da se obravna
va odloka preloži na naslednjo 
sejo. Komisijo, ki je na občini že 
ustanovljena za reševanje romske 
problematike, pa naj se dopolni z 
2 predstavnikoma KS Mlačevo, 1 
iz KS Griosuplje, predstavnikoma 
vrtca in šole ter po 1 predstavni
kom vsakega romskega tabora. 
Najpozneje v enem mesecu mora 
komisija izdelati celovito strok
ovno rešitev. 
ŠOLA - SAMOSTOJNA A L I NE 
- N A M E N J E N A O T R O K O M 
Žgočo razpravo različnih stališč 

smo spremljali ob predlogu sklepa 
o združitvi javnih vzgojnoiz-
obraževalnih zavodov OŠ Louisa 
Adamiča Grosupje in OŠ Šmarje 
Sap. Z odlokom so bile šole že 
ustanovljene kot samostojne, pred 
kratkim pa je Ministrstvo za šolst
vo ugotovilo, da OŠ Šmarje Sap 
ne izpolnjuje vseh kriterijev za sa
mostojno šolo. V prid ponovni pri
dobitvi samostojnosti je predsed
nica sveta predlagala, da se izvede 
anketa med starši in jim da mo
žnost, da v nižje razrede vozijo 
otroke v Šmarje, kjer imajo enoiz-
menski pouk. Veliko nagibov temu 
predlogu ni bilo čutiti, saj bi se 
znalo zgoditi, da bi bilo v kratkem 
času tudi tu 15 oddelkov, kot jih 
šola ima, premalo. Kot razmiš
ljanje dobrega pedagoga pa so bile 
besede ravnatelja Dareta Gabirje-
la, da ničesar takšnega ni pametno 
početi na račun otrok. 
Igranja z otroki si ne sme privoščiti 
nihče! Svetniki so bili Z A to, da 
postane tudi šmarska šola samos
tojna, vendar s 13 oddelki kot jih 
ima. V tem šolskem letu pa bo, tako 
so sklenili, še podružnična šola 
grosupeljske. Prav gotovo pa or
ganiziranost, takšna ali drugačna, 
ne bo v ničemer vplivala na učni 
proces in življenjski utrip, ki gaje 
prepolna! 
Ob mnenju predsednice sveta, da 
je osnutek odloka o ustanovitvi OŠ 
L.Adamiča pomanjkljiv, ga bodo 
svetniki sprejeli na naslednji seji, 
potem, ko bodo v njem upoštevali 
pripombe, ki jih bo prinesla neka
jdnevna javna razprava. 

A.A. 
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S PIKO NOGAVIČKO IN ZELENIM VALOM V 
NOVO ŠOLSKO LETO 

Vsako leto smo se na šoli Šmarje 
trudili, daje bil že prvi šolski dan 
za prvošolce nekaj posebnega, 
nepozabnega. Ker pa vedno strem
imo k drugačnosti, smo v tem šol
skem letu sprejeli kar 23 prvošol-
cev na zelo prisrčen, vesel način. 
Ideja o drugačnem sprejemu se je 
porodila že lani. Sprejem smo izv
edli v dopoldanskem času. Tako so 
se prvošolci s starši zbrali ob 10. 
uri pred vrtcem v Šmarju. Tam jih 
je čakala njihova vzgojiteljica ga. 
Alenka Bratun in skupaj so pogum
no prestopili šolska vrata. Vzne
mirjene prvošolce so pričakali vsi 
učenci naše šole z učitelji ter jim v 
pozdrav veselo zaploskali. V znak 
dobre volje in tesnega sodelovan
ja s šolo so delavci radia Zeleni val 
pomagali pri izvedbi programa. 
Tako se je moderatorka Mateja 
spremenila v razigrano Piko No
gavičko, ki je razveseljevala 
otroke in povezovala program. 
Glabeni urednik Stanac pa je posk
rbel za ozvočenje. Ob tej pri
ložnosti se j im najtopleje zahval
jujem za sodelovanje in pomoč. 
Prvošolci so ponosno zasedli prve 
vrste, seveda pa so jim ob strani 
stali tudi njihovi starši. Po p-
ozdravnem nagovoru g. Gabrijela 
in ge. Lunar seje napetost porazgu
bila po polni avli. Zapel je pevski 
zbor, sledile so recitacije, plesne 
točke in igrica "Medvedek gre v 
šolo." 

Ob koncu programa je za veselo 
razpoloženje poskrbel ansambel 
Veseli prijatelji. Tudi Klovna 
Žareta smo imeli na obisku. 
Otrokom je pokazal nekaj spret

nosti in jim zaigral na harmoniko 
in ustno trobento. V prijetno ure
jeni učilnici so učenci dobili vsa 
navodila in zvezke. Seveda so se 
tudi posladkali in odžejali.Cisto na 
koncu pa so se popeljali okrog ig
rišča z mini vlakom, ki je ponos 
naše šole. 

Prvi šolski dan naj bi se vsakemu 
otroku vtisnil globoko v srce in 
ostal z njim vse življenje. 
Upamo, da bo ta dan našim prvošo-
cem ostal v lepem spominu. 

Majda K Al K A 
učiteljica l.r. na 
šoli Šmarje Sap 

Šmarske šolarje je popeljal vlakec... 

NASVETI POLICIJE OB 
ZAČETKU ŠOLSKEGA LETA 

Novo šolsko leto seje že začelo. Aktivnosti, ki so potekale prve dni 
šole, se bodo nadaljevale skozi vse leto, z namenom zagotoviti otrokom 
varno pot v šolo in iz nje domov. Da bi bila ta pot res varna, dajemo na 
tem mestu nekaj nasvetov staršem, otrokom in vsem drugim 
udeležencem v prometu. 
Prvi se nanaša na hojo otrok po varnih poteh, ki so označene v načrtih 
šol in se z njimi seznanijo starši, ter s hojo po njih otrokom dajejo 
zgled. Starši naj otroke opozarjajo na varno prečkanje vozišča na 
prehodih za pešce in varno hojo ter skozi vse leto skrbijo za uporabo 
kresničke in rumene rutice za prvošolčke in predšolske otroke, ki 
obiskujejo malo šolo. Prav tako naj starši skrbijo, da bodo njihovi 
otroci oblečeni v svetla oblačila, saj bodo le tako ob zmanjšani vidlji
vosti in ponoči preje opazni. 
Drugi nasvet velja voznikom, naj vozijo z zmerno hitrostjo in pazijo 
na pešce, ki hodijo po vozišču ali po pločniku, posebej previdno pa se 
naj približujejo prehodom za pešce. Previdni naj bodo v okolici šol in 
na mestih, kjer prometni znaki za nevarnost opozarjajo, da so otroci 
na cesti. 
Tretji nasvet velja prevozom otrok v cestnem prometu. Vozniki lahko 
v vozilih vozijo le toliko otrok, kot je navedeno v prometnem dovol
jenju. Za manjše otroke je priporočljivo, da so v vozilih vgrajeni poseb
ni sedeži in da so otroci privezani z varnostnimi pasovi. Otroci do 12. 
leta starosti so lahko potniki le na zadnjih sedežih. Na kolesu ali kole
su z motorjem se lahko vozi otroka do starosti sedmih let le, če je na 
vozilu vgrajen poseben sedež. Otroka nad to starostjo pa na kolesu ni 
dovoljeno voziti. Vozila, s katerimi se prevažajo otroci, morajo imeti 
na sprednji in zadnji strani predpisani znak za označevanje vozil, s 
katerimi se prevažajo otroci. Vozniki ne smejo prehitevati vozil, ki so 
označena, da vozijo otroke, ko ti vstopajo ali izstopajo iz navedenih 
vozil. 
Starši! Vedno pospremite svoje otroke od vo/.ila do varne poti oziro
ma šole. 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 

SOLA 
JE 

ZOPET 
VRATA 

ODPRLA 
Čas brezskrbnih počitnic je mimo. 
Prihajajo megleni jesenski dnevi. 
Prišel je tudi čas, ko se pričenja 
novo šolsko leto. 
Nestrpno pričakovanje otrok, ki 
letos prvič stopajo skozi šolska 
vrata, seje izpolnilo. Nove trohice 
z novimi zvezki in šolskimi potreb
ščinami tudi že čakajo, da skupaj s 
prvošolčki pridejo v šolo. 
47 otrok v Grosupljem na Tovar
niški, 23 v Šmarju Sap, 16 v Št. 
Juriju, 24 v Žalni in 12 na Kopan
ju, je 1. septembra prvič prestopi
lo šolski prag. Na vseh omenjenih 
šolah so imeli svečan sprejem s 
pogostitvijo. Prijazno so jih spre
jele učiteljice 1. razredov. Na cen
tralni šoli v Grosupljem je starše 
in otroke pozdravil ravnatelj, 
Božidar Gabrijel in poni. ravnatel
ja za razredni pouk, Zlata Žnidar-
šič, na šoli v Šmarju Sap sta jih 
pozdravila tudi ravnatelj in pom. 
ravnatelja Milena Lunar, na po
družničnih šolah pa vodje šol. 
Nagovoril pa jih je tudi policist, ki 
je opozoril predvsem starše, naj 
otroke čim prej naučijo samos
tojnosti in jih navajajo na previd
nost na cesti. Prvošolčkom in star
šem je bilo izrečeno veliko vzpod
budnih besed o vzgoji in glavno 
sporočilo je bilo, da so prav starši 
prvi in najsvetlejši vzgled svojim 
otrokom. Če bo otrok od staršev 
slišal besede hvala, prosim, opros
ti, jih bo znal tudi sam uporabljati. 
Če ga bodo starši naučili ljubiti, bo 
ljubil, če ga bodo naučili, da je 
življenje največja vrednota, ga bo 
spoštoval. Če bo otrok doma ljubl
jen in srečen, bo znal ljubezen in 
srečo tudi dajati, in če ga starši ne 
bodo napačno priklepali nase, če 
bo smel, ko odraste, odleteti v svet, 
bo starše cenil in se bo rad vračal 
v gnezdo svoje mladosti. 
Vsem prvošolcem pa tudi drugim 
učencem naše šole želimo uspeš
en začetek šolskega leta, veliko 
uspešnih, zadovoljnih in srečnih 
šolskih dni. 

Vodstvo šole Tovarniška 14 
Grosuplje 
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Ml SMO VETER, KI VRTI MLINSKA KOLESA 
Na Osnovni šoli Brinje že vrsto 
let delujejo oddelki prilagojene
ga programa. S tem prispevkom 
hočem prikazati delček utripa 
njihovega delovanja na šoli in 
izven nje. 
Pomembnejši faktor pri obliko
vanju otrokove osebnosti je pozi
tivno pojmovanje samega sebe. 
Ravno učenci prilagojenega pro
grama, ki so razvrščeni v stopn
jo kategorizacije, se počutijo 
odrinjene od normalne popu
lacije in s tem prikrajšani za do
ločene aktivnosti v šoli. 
Šola, kot v prvi vrsti vzgojna 
ustanova, ima pri tem velik 
de lež , zlasti pa usposobljeni 
pedagoški kader. Samozavest in 
pozitivni predznak osebnosti si 
učenci pridobijo ravno pri urah 
vzgojnih predmetov. Zato mora
mo otrokom omogočiti čim večji 
izbor teh aktivnosti. 
Učenci pridobivajo znanje, ro
čne spretnosti, delovne navade in 
razvijajo tehnično mišljenje s po
močjo katerega bodo sposobni 
r e ševa t i konkretne t ehn i čne 
probleme v vsakdanjih življenj
skih položajih in na področju 
poklicnega delovanja, ravno pri 
kvalitetnih urah vzgojnih pred

metov, zlasti tehnične vzgoje. 
Za izvajanje vsebine predmeta 
tehnične vzgoje pa so v prvi vrsti 
pomembni materialni pogoji. Tu 
mis l im na dobro opremljeno 
učilnico s stroji. 
Ne smemo pozabiti na material, 
brez katerega si ne moremo 
zamislil i izdelkov. Pri tem so 
nam pomagali posamezni obrtni
ki in organizacije, zato se učen
ci in učitelji Osnovne šole Brin
je zahvaljujemo: Gri l d.o.o., Si
tar d.o.o., Motvoz d.o.o. 
Otroci, kot razgibana in dinamič
na bitja, si želijo nenehnega po
trjevanja in tekmovanja s svoji
mi vrstniki. V ta namen se vsako 
leto organizirajo tekmovanja. 
V športnih igrah svoje moči in 
znanja pokažejo na atletskih ig
riščih - teku na 60 metrov in na 
1000 metrov, metu žog ice ' in 
skoku v daljino. V spretnosti z 
žogo pa se dečki pomerijo v 
nogometu, deklice pa v roko
metu. 
Učenci tehničnih sposobnosti in 
spretnosti se udeležujejo tekmo
vanj v obdelavi gradiv. Letos je 
tekmovanje gotekalo v Mirni in 
naši učenci so v skupni raz
vrstitvi dosegli 3. mesto, Jože 

Šuštar, učenec 8. razreda pa je 
postal področni prvak v izdelavi 
predmeta iz kovine. 
Šole prilagojenega programa 
nudijo učencem dobro izhodišče 
za nadaljnje korake pri reševan
ju življenjskih problemov, kakor 
tudi pri poklicnem usposabljan
ju. Smisel človeka, ne glede na 
njegovo intelektualno in social
no vrednoto, se naveže na zelo 
preprosto ugotovitev. 
Ne moremo govoriti o popolnos
ti, tudi poklic, ki ga opravljamo, 
ni nikoli idealen. 
Delo peka ali keramičarja, če ga 

človek opravlja vestno in pri tem 
doživlja zadovoljstvo, odtehta 
marsikateri poklic, ki ga mi ljud
je r a z v r š č a m o med elitne -
pomembnejše. 
Prispevek končujem z mislijo, da 
so otroci prilagojenega progra
ma veter, ki poganja mlinska 
kolesa, vsi ostali otroci pa so 
mlinska kolesa. 
Brc/, vetra mlinski kamni ne bi 
molgi mleti moke! 
Športni pedagog 

Jože ŠTRLEKAR 
OŠ BRINJE GROSUPLJE 

S t e ž e i z p o l n i l i p r i s t o p n i c o ? 

D o b i t e j o v t r g o v i n a h A B C T A B O R . 

ABC TABOR - Pri nas skrbimo za vas 
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OTVORITEV IGRIŠČA V 
ČUŠPERKU 

Minilo je dve leti odkar je padla 
zamisel o izgradnji asfaltnega ig
rišča v KS RAČNA. Dosedanje 
travnato je bilo na opuščeni že
lezniški postaji v Čušperku. Zelo 
radi bi ga zgradili pri Kulturnem 
domu v Račni ali pa pri šoli na 
Kopanju, vendar je tam zemlje pre
malo in gradnja izredno težavna. 
Tako je ostal edini prostor ta bivša 
železniška postaja v Čušperku. In 
tako je bil ustanovljen gradbeni 
odbor večinoma iz članov SSK 
RAČNA, ki so tudi že dosedaj 
delali na športnem področju. Vodil 
pa ga je predsednik smučarskega 
kluba Račna Domine Lomovšek. 
Ta odbor je potrdila tudi KS Rač
na, kije bila nosilka tega projekta. 
Začel seje boj za to zemljo. Izred
no smo veseli in hvaležni Sloven
skim železnicam, da so nam odsto
pili zemljo, saj v nasprotnem prim
eru KS R A C N A igrišča danes nebi 
imela. 

Po pridobitvi zemljišča in pre
dračuna, ki je znašal 5,5 mil. sit se 
je začela bitka za denar. Kandidira
li smo za investicijska sredstva za 
šport v občini in jih tudi dobili, tako 
smo imeli zagotovljeno asfaltno 
površino. KS je v tistem času ravno 
zaključevala pokopališče in asfal
tiranje pot. Zavedali smo se, da 
denarja ni, pa je KS ravno v tisti 
prvi fazi priskočila na pomoč in 
plačala tanpon za nasutje. Tudi kra
jani so že prispevali za te objekte 
tako, da smo se kar bali organizi
rati akcijo pobiranja denarja po 
hišah še za igrišče. Kljub temu so 
krajani videli pomen tega objekta 
in priskočili na pomoč s svojimi 
sredstvi. Kljub vsem zbranim sred
stvom ni bilo denarja niti za polov
ico predračuna, pa kljub temu nis
mo obupali, ampak smo se zaved
ali, da, ko si več ljudi zastavi cilj, 
ga tudi doseže. Zavedali smo se, 
da bomo morali večino dela pos
toriti sami in ker imamo pridne kra-
jane, ki so vložili preko 1000 
delavnih ur, se je igrišče tudi 
zgradilo. 

In ta težko pričakovani dan se je 
zgodil 29. junija. Organizirali smo 
otvoritveni turnir v malem nogo
metu, ob 17. uri pa je bila slavnost
na otvoritev, kjer so pevci in ple

salci folklorne skupine iz RAČNE 
zapeli in zaplesali. Nato paje otvor
itveni gol zabil podžupan dr. Peter 
Hostnik predsedniku gradbenega 
odbora Dominetu Lomovšku. 
Za konec pa se gradbeni odbor, ve
sel, da smo projekt pripeljali do 
konca, zahvaljuje Slovenskim 
železnicam, predsedniku KS Rač
na, županu občine in vsem krajan
om, ki ste nam pomagali. Tako smo 

Otvoritveni strel na gol podžupana dr. HOSTN1KA 

s skupnimi močmi dokazali, da se 
da z malo denarja in veliko dobre 
volje ogromno narediti, mi pa vam 

obljubljamo, da ob takšni podpori 
z veseljem čakamo nove projekte. 

Lojze VERBAJS 

TRADICIONALNI VEČER NA VASI 
Tudi letos je v šentjurski dolini 
potekala prireditev z naslovom 
Večer na vasi. Prireditev se je 

i j c. Komedijo je priredil in režiral 
g. Jože Marcntič. Po končani pred
stavi paje sledila veselica z ansam-

Teta iz Brazilije 

pričela 18., končala pa 24. avgus
ta. Organizatorji letošnje prireditve 
pa so bili: KS Št. Jurij, PGD Št. 
Jurij in radio Zeleni val. Kot sem 
že omenila, seje prireditev pričela 
18.8.97 s petjem po vaseh. V 
četrtek, 21.8.97, pa je bila pod
oknica, v Mali vasi pri Galetovih. 
Mala vas paje letos tudi najlepše 
urejena vas. Na podoknici so nas
topili fantje iz Št. Jurskega okteta, 
Stiškcga kvarteta, folklorna skupi
na iz Račne in ansambel Grm. K l 
jub temu, daje bil naslednji dan 
delavnik, seje plesalo in rajalo do 
jutranjih ur. V petek, 22.8.97, pa 
je domača dramska skupina v 
zasedbi: Marjan Goršič, Dejan V i -
rag, Tine Viršek, Franc Kocjan, 
Alojz Rebolj, Ivan Mehle, Marija 
Mehle, Špela Dremelj, Marina 
Rebolj in moja malenkost premier-
no uprizorila angleško komedijo 
Charlijeva teta ali Teta iz Brazil-

blom Slapovi do zgodnjih jutran
jih ur. 
V soboto pa seje našlo za vsakog
ar nekaj. Na prireditvenem pros
toru je potekal avtosalon, razstava 
malih živali, ob 12h je za najmlaj
še nastopala Romana Kranjčan. 

Popoldne pa so podelili pokale in 
priznanja moštvom vaške nogo
metne lige, sledila pa je tudi 
"športna olimpiada" le-teh mo
štev. Zvečer pa so nas zabavali tr
ije ansambli: 12. nasprotje, Valva-
zor in Grm.V nedeljo pa je vse: 
otroke in odrasle zabaval klovn 
Žare. Še vedno smo si lahko ogle
dovali in se odpeljali na testno 
vožnjo z razstavljenimi avtomo
bili. Ob 14 h pa nas je začel zaba
vati Alfi Nipič. Ob 18 uri pa smo 
zbirali naj kelnar-co treh občin: 
Grosuplje, Ivančna Gorica in Do-
brepolje. Prireditev sta na šaljiv 
način povezovala Slobodan in 
Mateja. Za glasbene vložke pa je 
poskrbel Alfi Nipič. Alfi in njegovi 
muzikantje so nas potem zabavali 
do zgodnjih jutranjih ur. Seveda 
vam vseh zanimivih dogodkov in 
štori j ne morem opisati v tako krat
kem članku, zato vas vabim že 
zdaj: pridite drugo leto v Št. Jurij 
in se sami prepričajte, da se ima
mo luštno in veselo. 

Kristina BLAG LIS 

Podoknica je bila pri Galetovih. Zaslužili so jo. 
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G R A D E C "BOG BLAGOSLOVI TVOJ PRIHOD IN TVOJO POT, KO GREŠ ODTOD1 

so domačini , če lahko o dveh 
domačijah pišem v množini, za
pisali na lično izrezljani kažipot, 
ki vodi v zaselek G R A D E C nad 
Blečjim vrhom. 
Legenda pripoveduje, daje v dav
nini tu stal grad, iz ostankov gradu 
pa naj bi si tu zgradili hiše. Sredi 
gozda se pot razcepi; v dolino k 
Obolnarjevim, naprej v hrib pa k 
Ahlinovim oziroma Jevnikarjevim, 
tako se namreč piše mama. Veliko 
novo hišo so si naredili Ahlinovi. 
Tudi nekaj živine je v hlevu. Ven
dar tu na hribovski kmetijii kmeti

ja ne daje kruha za preživetje. 
' 'Oba mlada sta v službi, otroka se 
vozita v šolo v Grosuplje," pripov
eduje Jevnikarjeva mama in doda, 
da se sama odpravi v Grosuplje le 
tedaj, če je treba k zdravniku. Tu v 
teh hribih, pravi, so bili dolgo, kot 
da so pozabljeni od Boga in od lju
di. Šele leta 1981 so dobili elektri
ko, samo dobro leto prej pa vo
dovod. Tako so njeni štirje otroci 
pisali domače naloge ob soju pe
trolejk, živino pa so napajali v luži 
za hišo. Cesta, kije vodila h njim, 
ni bila vredna tega imena. Lani se 

vsakdanjika iz zaselka Gradec, km 
oddaljenega od občinskega središ
ča, klepet z ljudmi, ki j im je 
vodovod pomenil civilizacijo, as
faltirana cesta pa olajšave in pol iz 
osamelosli. A.ADAMIČ 

Kako krasen pogled v dolino, kjer se ti oči spočijejo 

jim je izpolnila dolgoletna želja: 
tudi do njihovih domačij pripelje 
asfaltirana cesta. Težko je bilo, saj 
je bilo treba odšteti kar okrog 400 
tisočakov, ob tem pa tudi krepko 
zavihati rokave in poprijeti za delo. 
Pa se je splačalo! Tudi 
lastniki vikendov so 
prispevali zanj. Prekra
sen razgled je v dolino. 
Zrak je čist, narava ne
okrnjena. Kako enkrat
na prilož-nost za kmeč
ki turizem, nadaljujem 
pogovor, pa mi samo 
pritrdijo, češ da so tudi 
o tem razmišljali, vendar 
za to niso dovolj le po
božne želje. 
Obolnarjeva Urška je 
najmlajša tu gori. Sama 
bi morala v poliško šolo. 
Dolga in nič kaj prijetna 
bi ne bila ta pot, zato, 
pravi, za njen prevoz 
poskrbi mamica. Ji je 
dolgčas tu gori, brez 
sovrstnikov? "Včasih," 
pravi malce v zadregi, 
ko kuka z blakona, ki ga Fižol bo letos dobro obrodil, vprašanje pa je 
krasi bujno cvetje. & Sa bo kam prodati. Slaba je kmečka, po-
To je bil le bežen utrinek tarna Jevnikarjeva mama. 
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JAZ PA VEM, KAJ JE SLOVENIJA... ČUTIM J O . . . " 
Sončno avgustovsko soboto so 
mladi iz društva Miss v grosupel
jskem Družbenem domu sprejeli 
mlade rojake - slovenske mat
urante iz Argentine, Kanade in 
Amerike. 
"Smo že 26. generacija maturat-
nov; prihajamo iz Argentine iz 
dežele, kije sprejela po vojni vse, 
ki se niso smeli vrniti domov. Smo 
del Slovenije v svetu. Radi bi 
spoznali naše sorodnike. Lepo je 
biti med vami, " so v pozdravnih 
besedah dejali mladi gostje. Pred
stavili so svoje domovine: Argen
tino, Kanado in Ameriko. Z veliko 
ljubeznijo, toda še z večjo so izgor
evali ljubezen do Slovenije, domo
vine svojih staršev in hkrati domo
vine njih samih: v eni živijo, se 
šolajo, imajo prijatelje, po drugi 
hrepenijo skupaj s svojimi starši, 
zanjo živijo v svojih domovih. 

jaz pa sem v Sloveniji že šestič. 
"Jaz dobro vem, kaj je Slovenija. 
Tudi moja dežela. Če bi bila roje
na v Ljubljani, najbrž ne bi tako 
dobro poznala slovenske zgodo
vine in vseh narodnih običajev, 
vprašanje je, če bi znala toliko 
slovenskih narodnih pesmi. To nam 
Slovencem v svetu veliko pomeni, 
zato to tudi sveto ohranjamo." V 
mladih očeh seje iskrila ljubezen 
do domovine, besede, tako pravil
no slovenske so izžarevala nav
dušenje. Iskrenost v srcu in očeh 
17-letnega dekleta. " L a n i " , je 
hitela navdušeno pripovedovati, 
"smo dobili kaplana iz Slovenije 
in to nas je še na poseben način 
povezalo z našo deželo. 
Moj oče je invalid, pa se ukvarja 
tudi s slikarstvom - predvsem mu 
je ljuba prelepa slovenska pokra
jina. Tudi to je v nas - 4 otroci smo 

Ko je slovenska beseda, lepa, klena, privrela iz mladih grl.. 

17-letna gimnazijka M O N I K A 
PO V IRK, katere dom je v Clevc-
landu, je takole strnila svoje nav
dušenje nad "našo Slovenijo": 
Oba moja starša sta bila rojena v 
Sloveniji, sorodnike imam v bližini 
Moravč. Pogosto si dopisujemo, 

v družini, še podkrepilo zavest, da 
pripadamo deželi na sončni strani 
Alp . " 
Prijeten je bil klepet z mladim de
kletom. Le na vprašanje, če bi se 
vrnila v te kraje, nekako ni mogla 
odgovoriti. Težka bi bila odločitev. 

Člani društva MISS smo 2. avgusta sprejeli v goste rojake, slov
enske maturante iz Argentine, Kanade in iz Združenih držav. Ob 
tej priliki bi se radi zahvalili osebam, brez katerih sprejem ne bi 
uspel, 
na prvem mestu županu občine Grosuplje, g. Rudolfu Rometu za 
sprejem in nagovor, 
nato g. Jožetu Mikliču za predstavitev nove knjige Po Grosupljem 
in okolici, 
društvu Slovenija v svetu za obisk, 
g. kaplanu Francu Klopčiču za obisk in za predstavitev farnih cerk
va ter zgodovine našega kraja 
ter FOTO ROZMAN-u za fotografske storitve. 
Hvala pa tudi vsem obiskovalcem, ki ste pozdravili mlade rojake, 
za društvo MISS 

Andrej ŠTRUS 

Monika Povirk: Jaz vem, kaj je Slovenija! 

So ti mladi ljudje za Slovenijo res 
za vselej izgubljeni!? 
Doma govorijo slovensko, daleč v 
svetu jo živijo, vezi ostajajo, 
življenje pajim kroji različne uso
de.... Le redki se vračajo. 
"Ne pozabite, da ste Slovenci! To 
je velika vrednota. Morda še kdaj 
- na svidenje," je gostom dejal 

župan, potem ko jim je predstavil 
lepote naših krajev in ljudi. 
V prijetni druščini so mladi rojaki 
preživeli še tudi večer, potem pa 
so nadaljevali pot po Sloveniji in 
v času svojega obiska nekaj časa 
preživeli tudi pri sorodnikih. 

A.ADAMIČ 

D R O G E R I J A 

A d a m i č e v a 2 6 , G r o s u p l j e , t e l . : 7 6 3 - 6 5 6 

NA VOLJO NOVE 
JESENSKO - ZIMSKE 

KOLEKCIJE 
SPODNJEGA PERILA 

TjiumiihgL 
cLiiCd jfilodoto J3}uYćlyet 

IN DRUGI PRIZNANI PROIZVAJALCI 
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TABOR IZVIDNIKOV IN VODNIC (11 -16 LET) - KRKA '97 
Prostor: DEŠEČA VAS (severno 
od Žužmberka), zraven Krke 
Čas: 1.-9.8.1997 
Udeleženci: 24 (občasno še 5 po
močnikov) 
Taborili smo na prekrasnem travni
ku, malce nas je motil le hlad Krke, 
kadar smo se podali vanjo, da smo 
se kopali, škropili, umivali. A nas 
tudi to ni preveč oviralo, saj smo 
polni navdušenja skupaj s prijatel
ji in pripomočki (žična vrv, kanu, 
splav, skakalnica, blato) uživali 
brezskrben čas v veselju. Motili 
nas niso niti nočni obiskovalci, ki 
so želeli našo zastavo, niti komar
j i , žejni naše krvi, niti dež, ki je v 
dveh dneh sklenil umiti nebo, naše 
šotore in napojiti zemljo. Moč so 
nam dajale vsakodnevne duhovne 
misl i , naša molitev, nedeljska 
maša, pesmi, topli pogledi, skavts-
ki duh, ki je bil z nami na taboru, 
saj smo ga povabili v naše šotore, 
k jamboru, večernem ognju, na 
potep, v kuhinje, h K r k i . . . Sem in 
tja nas je malce zdelala utrujenost, 
ki seje kazala na zmanjšanih, a še 
vedno velikih nasmeških, in velikih 
očeh. Ni čudno, da smo popadali 
po travi, ko smo zadnji dan čakali 
na starše. Takrat smo že sanjali o 
domu, kopalnici, počitnicah, o 
naslednjem taboru! Vtise smo 
skavti dali tudi na papir, da jih de
limo z vami. 
VITEZOVANJE 
Postati vitez je nekaj velikega, to 
so nam povedali tudi naši voditel

j i . Priprave so potekale cel večer: 
najprej navodila, potem pa nočni 
pohod po lepo uhojeni stezi do 
jame, kjer smo postali vitezi. 
Obred in vzdušje v jami sta bila 
zelo prijetna, dostop do jame pa 
malce težji. Koje bil obred končan, 
smo se po strmem klancu zadrsali 
do poti in se v temi odpravili nazaj 
v tabor. 
Prizadevni bober - Luka Lampret 
KANU 
Bil je zelo težak, prav pa nam je 
prišel, da smo si vozili pitno vodo. 
Z njim smo prevozili brzice. V 
njem smo bili tudi mokri, ker je 
špricalo. Med vožnjo smo na gr
madah videli dva gada. Užival sem 
na kanuju. 
Uroš Kutnar (vod Bobrov) 
KUHINJA 
Štirje koli pa malo polivinila, 
parkrat se podre, drugače pa kar 
gre. 
Mnogostranski orel - Klemen Vin-
tar, Aktivni orel - Uroš Hribar 
SKRITI ZAKLAD 
Imeli smo veliko iger, predzadnji 
dan pa nas je čakala poslastica. Bili 
smo zelo utrujeni, vendar se je 
splačalo, še posebej za naše trebu
he. Za lov na skriti zaklad je imel 
vsak vod zemljevid. Voditelji so ga 
strgali na koščke in poskrili po 
celem taboru. Vendar smo ga pra
vočasno sestavili in se odpravili na 
lov. Pume smo morale iti na drugo 
stran Krke s kanujem in narediti še 
nekaj korakov proč od izvira po-

LASTNIKOM GOZDOV 
DKUP LESA na k a m i o n s k i h cest 

PLAČILO ZAGOTOVLJENO v^ 
h l o d o v i n a l i s t avcev in i g l a v e e y V \ V 

c e l u l o z n i les i g l a v c e v in d r v a ; \ X \ \ \ 

Uprava podjetja: 12 53 1 
Telefaks: 210 729 
Tržaška c. 2, 1 

lovalec: 
DV1K STRUNA, Sela pri Šmarj 

Telefon: 771-206 Mobitel: 0609 653 
JOŽE G A L E , Dob-Breg 2, Šentvid pr 
Mobitel: 0609 647-331 

Kvalitetno in po konkurenčnih cenah opravljamo: 

posek, spravilo, vsa gozdnogojitveru dela 

Skuvtska zaobljuba 
točka. Ta naloga za nas, tri brhka 
dekleta, ni bila težka, uspešno smo 
jo opravile. Zaklad je razveselil 
naše želodce. 
Simpatična puma - Irena Ulčar 
NOČNA STRAŽA 
Tako kot na vsakem taboru smo 
imeli tudi sedaj nočno stražo. Pa
zili smo na zastavo, da nam je 
morebitini vsiljivci ne bi ukradli. 
Prav tako pa smo morali paziti na 
ves tabor, na šotore, kuhinje, 
shrambo in vhod. Obiskovalci na 
dveh nogah so nam vhod odnesli 
na vrh hriba v koruzo, ker nam 
zastave niso mogli ukrasti. Na 
srečo smo ga našli in ponovno 
postavili. 
Nasmejana pitonka - Petra Žvegla, 
Radovedna pitonka - Simona 
Miklavčič 
POT PREŽIVETJA 
Nismo se še dobro zavedale, že 
smo v največji vročini tekle po 
desnem bregu Krke. Ko smo se s 
kanujem prepeljale čez reko, smo 
zagrizle v kolena, kmalu pa smo 
se po vrvi spuščale navzdol. Tako 
seje pot nadaljevala - gor in dol -
po hribu na levem bregu. Pritekle 
smo do glavne ceste in se po njej 
prebile do Krke v dolini. Komaj 
smo zaključile pogovor z gospo ob 

poti, potem pa smo si že utirale pot 
nazaj v sopari po trstju tik ob reki. 
Tedaj pa seje pred nami dvignila 
pregrada skal. Vendar je bila želja 
po cilju večja in trdnejša od skal. 
V obleki in čevljih smo zabredle v 
vodo. Bolj smo se bližale brzicam, 
globlja je bila voda. Lovile smo se 
ena za drugo in se komaj vrnile na 
breg. Ko smo se po isti poti vrnile, 
smo se vrgle v globoko jamo blata 
in z njim obmetavale še druge. 
Borilna pitonka - Manja Koritnik, 
Vodilna pitonka - Anja Kovač 
Zahvaljujemo se vsem, ki so nam 
pomagali pri izvedbi tabora: CIR
ILI HROVAT za zemljišče, župni
ku F R A N C U N O V A K U za mašo, 
g. ŠKRLJU in PRIMČEVIM za 
prevoz opreme, podjetju G R A M -
MAT GRIL za kanu, P E K A R N I 
GROSUPLJE za kruh, KOLINS-
KI za smoki, gorčico in majonezo, 
H R I B A R J E V I M za zemljišče, 
vodno opremo in prevoz kanuja, 
ŽITNIKOVIM za prevoz kanuja, 
BEDENETOVIM za pomoč, G R U D 
N O V I M za zračnice in V S E M 
STARŠEM, ki so prinesli goro 
hrane, da smo dobro jedli. H V A 
L A TUDI Z A ZAUPANJE! 

uredila Brihtna Koala -
Alenka Oblak 

ZLATA JESEN JE SPET TU! 
Turistično društvo Županova jama Grosuplje vabi na tradicionalno 

prireditev ZLATA JESEN, ki bo v soboto, 
4. oktobra 1997, ob 20. uri, 

v avli nove šole na Tovarniški cesti. 
Ob tej priliki bomo podelili priznanja za najlepše urejene okolice 
hiš, lokalov, obrtnih delavnic, podjetij... Najbolj urejene kmetije 

bodo prejele priznanja na posebni prireditvi konec oktobra v Žalni. 
TD Županova jama Grosuplje 
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POTOVALNI TABOR ROVERJEV IN POPOTNIC ( 1 6 - 1 8 let) 
Odpravili smo se na pešačenje po doli
ni Soče od njenega izvira do Kobarida. 
Nič posebnega, boste rekli, vendar ni 
čisto tako. Na preskušnji je bila naša 
pripravljenost prilagoditi se drugim, pa 
tudi fizična (ne)pripravljcnost je rekla 
svoje. Enkratno doživetje so do-poln-
jevali iskanje prenočišča, spanje pod 
milim nebom, sonce, dež, novi kraji, 
prijazni ljudje, vedno pripravljeni 
pomagati... 
/. dan 
V ponedeljek, 4. 8. 97, se je večinski 
del našega noviciata odpravil na potov
alni tabor. Za pot smo si izbrali prekras
no dolino reke Soče. 
Pot nas je najprej vodila na Vršič, ka
mor smo se vzpenjali peš. Poti je prva 
podlegla Skrivnostni ro-žmarin, ki se 
je do vrha pripeljala z avtobusom. Vrh 
smo zagledali okrog 6h popoldne. 

Nori bober 
2. dan 
Bujenje!! Ura pod Vršičem je 6 (drugod 
ne bi vedel kolk je). Spustimo se proti 
Trenti, kar pa nekaterim ne odgovarja 
(les se pač težko pregiba). V dolini 
splezamo do izvira Soče ter obiščemo 
Kugija. V koritih Mlinarice imamo si-
esto. Siesti sledi skok do vasi Trenta, 
do katere pridemo po lesenem trhlem 
deblu (adrenalin šopa po žilah). V Tren
ti si priskrbimo življenjske potrebščine 
(beri hrano), potem pa poiščemo pros
tor za spanje (ful noro je skakat s kam
na na kamen nad deročo vodo). 

Modri bober 
3. dan 
Med potjo proti Bovcu smo imeli 
puščavo, med katero smo razmišljali o 
jutranji duhovni misli Norega bobra, 
ki nam je govorila o tem, da, česar si 
sam ne želiš, tega ne stori drugim. Hoja 
po strmih poteh seje na naše začuden

je nenadoma prenehala in prečkati smo 
morali Sočo. Pot smo končali v vasi 
Soča, kjer nas je pričakal dež. Zatekli 
smo se v cerkev, nismo vedli, ne kje 
bomo spali, ne kje bomo jedli. 

Jelka 
4. dan 
Prve besede tretjega jutra so bile: "Alc 
vst't". Vstajanje po klepetavi noči je 
bilo dokaj naporno, saj je nekatere "bol
jela kičma". Gospa, ki živi v šoli, nam 
je skuhala čaj, ki smo ga z veseljem 
spili in nato odšli novim dogodivšči
nam naproti. Na Prodih smo na otočku 
sredi naše prekrasne lepotice lenarili, 
postavljali jezove, mostove, peskoko-
pc, skratka - igrali smo se kot mladi 
fantiči. 

Vzdržljivi bober 
5. dan 
Zbudili smo se srečni, da luža ni do
segla naših armafleksov. V Bovcu smo 
spustili domov Jelko, ki ni mogla nad
aljevati poti zaradi težave s kolenom. 
Pot smo nadaljevali do Trnovega ob 
Soči. Najprej je vse kazalo, da bo vroč 
sončen dan, vendar se je kmalu poo
blačilo in vreme seje skisalo. Prisiljeni 
smo se bili umakniti v grmovje in 
počakati, da neha deževati. V Trnovem 
smo našli prašno staro bajto, kije ime
la vsaj streho nad našimi glavami. Lačni 
in popolnoma brez kruha smo čakali 
na odprtje trgovine, ki se je odprla še 
pred našo onemoglostjo, a ugotovili 
smo, da nimajo kruha!!! 

Zviti bober 
6. dan 
Prebudilo nas je zvonenje zvonov. Po 
zajtrku smo se odpravili proti Kobaridu. 
Že po prvem kilometru je Skrivnostni 
rožmarin močno zaostala za nami. 
Ustavili smo se in jo počakali. "J'st ne 
morem več," so jo boleli podplati. Atek, 

naš voditelj ji je ponudil masažo pod
platov. Ugotovil je, da res ne more nad
aljevati poti - zaradi žuljev. Tako smo 
izgubili žc drugo članico. Prišli smo do 
Kobarida. 

Smejoča se pitonku 
7. dan 
Zbudim se in zagledam strop nad sabo 
ter se zavem, da smo v Kobaridu. Po 
maši se odpravimo na celodnevno 
"cijazenjc". V Mostu na Soči ugotovi
mo, da moramo na vlak čakati še tri 
ure. Z vlakom smo prišli do Nove 
Gorice. Odpravili smo se naprej do 
Sežane, kjer smo prestopili na vlak do 
Divače. Tam smo zopet prestopili. Med 
cnoumim čakanjem na vlak do Kopra 
smo spoznali tudi skavte iz Pule. Kmalu 
je prišel vlak in odpeljali smo se do 
Kopra. 

Modri Bober 
H. dan 
Zjutraj smo odšli v Strunjan, da tam 
počakamo ostale skavte, ki naj bi 
markirali Evropsko pešpot E6. Na 
začetku smo bolj malo markirali, ker 
smo se šli malo namočit, nato pa smo 

^ wr> I C Z ! C O 4 0 ' I ^ H D I O C K 
Čiščenje vseh vrst preprog, trdih tlakov in steklenih površin 

P o d H r i b o m 2 / 2 0 , 1 2 9 0 G r o s u p l j e 

Tel.: 061̂ 771-404 

Čistilni servis Biser nudi dnevna, tedenska ali generalna čiščenja stanovanj, poslovnih prostorov, lokalov, 
delavnic 

Nudimo vam globinsko čiščenje itisonov, tapisonov, preprog, čiščenje toplih podov, parketa, lesenih oblog, 
plute, linolejev, vinas plošč, naravnih in umetnih kamnov. 

Odstranjevanje starih premazov, nanos kvalitetnih in dolgotrajnih premazov, čiščenje steklenih površin, 
zaves, sedežnih garnitur, stolov. 

Vsa dela opravljamo hitro in kvalitetno 

V septembru in oktobru vam s tem kuponom nudimo 10 % popusta pri čiščenju preprog. 

se zagnali v delo. Vsi prepoteni smo 
po dolgem času srečali moža, ki nam 
je dovolil, da smo narisali markacije 
na njegovo delavnico. 

Zviti Bober 
9. dan 
Ta dan smo morali prehoditi še 25 ki
lometrov do Marije Snežne. Napre
dovali smo počasneje kot smo pričak
ovali, ker smo morali markirati še za 
ostalimi skavti. Med hojo smo se po
zanimali še o kulturnih, zgodovinskih 
... zanimivostih Šmarja. V Marezigah 
smo srečali Andrejo (gozdarko, ki je 
trasirala E6), ki nam je prepeljala nahr
btnike do Kubeda. Tam smo dohiteli 
skavte iz stega Ljubljana 4 pri 
markiranju. Delo jim ravno ni šlo na
jbolje, zato smo vzeli stvari v svoje 
roke. Za pomoč so nam bili zelo 
hvaležni. 

Nori Bober 
10. dan 
Zadnji dan našega potovalnega tabo
ra je bil zelo hitre narave. Zjutraj je 
bilo treba pešačiti do železniške post
aje Prešniea. Tam smo vsi veseli odšli 
do hiše, v kateri so nam kot v risanki 
delili vodo. Sicer pa je ta dan minil v 
znamenju vožnje in vročine, ki nas je 
utrudila in nam živce postavila na 
špageo, saj bi v tistem trenutku najra
je drug drugega nekam poslali. Zato 
smo odšli zmučeni in polni upanja 
novim doživetjem naproti. 
Smejoča se pitonka 
Ob zaključku potovalnega tabora bi 
se radi zahvalili župnijskim uradom 
Kobarid in Izola za prenočišča, g. 
Borisu Udovicu za pijačo in vzpod
budne besede, prijaznim ljudem ob 
naši poti za vodo in usmerjanje na poti 
po Krasu, vlakom za potrpežljivo 
prevažanje naših težkih nahrbtnikov 
in vsem, ki so nam pomagali pri iz
vedbi tabora. 

uredil Vztrajni Koala -
Miha Oblak 
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Člani TURISTIČNEGA DRUŠT
VA Šmarje-Sap tudi preko poletja 
niso mirovali. 
Po uspešni tradicionalni prireditvi 
"Tukaj smo doma", ki so jo izv
edli že v juniju, so organizirali še, 
tudi že tradicionalni, TRADICIO
NALNI POHOD NA TRIGLAV. 
Vodji pohoda Romanu Virantu se 
je prijavilo 29 udeležencev, ki naj 
bi se 1. avgusta ob 5. uri zjutraj 
zbrali pred gostilno Majolka v 
Šmarju. Ravno ta dan pa je, izgle
da, daje to v Šmarju tudi tradicio
nalno, liko "kol iz škafa." Kljub 
temu seje s šolskim avtobusom na 
pot odpravilo 20 "neustrašnih". 
Da so se pravilno odločili , so 
spoznali že, ko so prišli na start po
hoda, v Mojstrano, kjer j ih je 
pričakalo sonce. 

Pisana druščina, najstarejši ude
leženec je imel 67 let, najmlajša pa 
10, se je preko Kota in mimo 
Staničeve koče prvi dan povzpela 
na Kredarico. 
Zjutraj jih je pričakal precejšen 
mraz, pot na vrh Triglava je bila' 
poledenela. Po debati "gor ali ne 
gor", je obveljala " gor". Ob pravi 
skrbi za varnost in z dobro opremo, 
so vsi udeleženci varno prišli do 
vrha. Med njimi je bilo kar 9 nov
incev in te je seveda čakal "krst" z 
vrvjo, ki so ga ob obilici smeha tudi 
prejeli. 
Polni zanosa in dobre volje so se 
vračali v dolino, čeprav povratek 
čez Komarčo tudi ni bil mačji ka
šelj. 
Drugo leto ob istem času vabijo tudi 
ostale, da se j im pridružite ob 

V v 

ZLATOMASNIK S PARADISCA 
Idilična pot, ozaljšana z največjim 
mlajem, je takole vodila 24. av
gusta v Paradišče, rojstno vasico 
jezuita patra ALOJZIJA ŠTRUBL-
JA, ki je tega dne obhajal 50-let-
nico mašništva - ZLATO MAŠO. 
Pater Alojzij ŠTRUBELJ kljub 
častitljivi starosti še vedno aktivno 
dela: prevaja knjige iz Angleščine, 
Nemščine, Francoščine in Špan
ščine. Piše knjige, za nas je pred
vsem pomembno delo Iz prakore-

nin, kjer natančno opisuje domačo 
župnijo; zanimiva pa je tudi knji
ga o Škofovih zavodih -šentviški 
gimnaziji, od njenih začetkov de
lovanja do današnjih dni. V drav-
eljski župniji je njegavo pomoč 
dobrodošla, predvsem pa njegovo 
strokovno delo in obilica znanja, 
ki ga predaja vknjigah mlajšim ro
dovom. 
Na praznovanju je bilo nadvse 
slovesno, saj seje zbralo okrog 200 
ljudi, ki so hoteli počastiti ta sk
upni praznik. Vsa župnija se je 
pripravljala na ta veliki dan in tudi 
pomagala, daje tako lepo uspel. 
Patru Alojziju S trublju pa želimo, 
da bi čil in zdrav, in še vedno tako 
dejaven, skupaj s svojimi domači
mi župljani, obhajal tudi biserno 
mašo! A.A. 

ponovnem vzponu. 
Na državni praznik Marijinega 
vnebovzetja, je bil, tudi že tretji, 
shod na Magdalenski Gori. Začel 
se je z mašo in govorom gospoda 
župnika ter končal v dobrem raz

položenju ob zvokih harmonike. 
V soboto 4. oktobra_ VABIMO na 
izlet v BELO KRAJINO, Vse in
formacije na tel. 775 485, med ted
nom od 8. do 9. ure dopoldne 

Olga Meglen 

KRIŽIŠČE "BAMBIC" PREUREJENO 
Križišče " Bambič", ki je vse od 
ureditve dalje razburjajo šoferje in 
posredno tudi stanovalce bližnje 
ulice, ki so si, naveličani prahu 
makadamske ce
ste, ki vodi do gos
tišča Mak, poma
gali kar s kamnito 
zaporo ceste, je 
končno urejeno po 
novem promet
nem režimu. 
Cestno podjetje 
Ljubljana je na 
podlagi 99. člena 
Zakona o cestah 
izdalo dovoljenje za .rekon
strukcije križišča, ki je sedaj že 
urejeno in prometno označeno po 
novem režimu, tako da je sedaj 

možna vožnja iz vseh v vse smeri 
križišča. 
V zadovoljstvo šoferjev, se ve. Ne 
bo pa odveč opozorilo prav tistim 

šoferjem, ki se jim vedno zelo in 
preveč mudi, da je odslej v tem 
križišču potrebna še večja previd
nost! A. A. 

K 8 330, 

toO C^PSUpLjg 
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12. SVETOVNI DNEVI MLADIH 

PARIZ V ZNAMENJU 
MLADINE VSEGA SVETA 
Od 14. do 24. avgusta so v Parizu potekali 12. 
svetovni dnevi mladih v Parizu. Končali so se 
z odmevnim srečanjem s papežem, na hipodro
mu Longchamp, z mašo, ki j i je prisostvovalo 
čez milijon ljudi s eelega sveta. Za večino 
mladih seje začelo že kak teden prej. Iz vsega 
sveta smo se začeli zbirati po vseh francoskih 
škofijah. Za Slovence so namenili Sredozeml
je, Ažurno obalo. Dolenjci pa so dobili Pro-
vanso, deželo, ki je izmed vseh francoskih 
pokrajin še najbolj podobna vinorodni Slov
eniji, s svojim močnim vinom, sivko in bazili
ko, ki jo vtaknejo kamorkoli. V okolici Avi-
gnona, prestolnici Provance in nekoč papeškega 
mesta, so nas sprejele družine. Te so nam v 
naslednjih 4 dneh skušale kar najbolj predstav
iti njihovo pokrajino. Ta prvi del srečanja seje 
končal v Avignonu, v papeški palači, z "veille", 
nekakšno večerno prireditvijo, kjer so se 
domačini od nas poslovili z glasbo, plesom in 
igro svetopisemskih odlomkov. 
Drugi del srečanja pa se je že pričel v Parizu. 
Francozi so se na to dolgo pripravljali in kljub 
avgustu, ki tam velja za mesec, ko mesto za 
Parižane zaspi, jih je veliko ostalo, da so lahko 
sprejeli mlade iz celega sveta. Ostanek tedna, 
kije še ostal do nedelje, je bolj ali manj minil v 
spoznavanju mesta. Po celem Parizu so potekale 
mladinske maše, festivali in predstavitve 
posameznih narodov. Konec dnevom je proti 
pričakovanjem potekal brez izgredov, poslov
ili pa smo se z napovedjo papeža, da se spet 
srečamo na pragu novega tisočletja v Rimu. 

Marija GRAMC 

Demain, 
^uOOOOteunes 
se rencontreront 
en France pour 
affirmer leur foi. 

i=5 zavarovalnica triglav, d.d. 
Kit Območna enota ljubljana 

d lit*!« 

POGOJI NATEČAJA 

ZA IZBOR NAJSTAREJŠE ZAVAROVALNE POLICE NA PODROČJU 
LJUBLJANE, DOMŽAL, GROSUPEU, KAMNIKA, LITIJE, LOGATCA, 
MEDVOD, RIBNICE IN VRHNIKE 

Veljajo vse zavarovalne police katerekoli zavarovalnice za zavarovanje objekta na področju 
Območne enote Ljubljana, oziroma občana s stalnim prebivališčem na tem področju 
z datumom pred letom 1977, torej starejše od 20 let in za najstarejšo za/arovalno polico 
zavarovalnice z imenom Triglav. 
Velja datum sklenitve zavarovanja oziroma izdaje ponudbe za življenjsko zavarovanje. 

2. 
Na natečaju ne morejo sodelovati zavarovalne police, ki so v lasti muzejev ali arhivov. 

3. 
Zavarovalne police sprejemamo od 12.8. do 30.9.1997 na naših predstavništvih 
v Ljubljani, Domžalah, Grosupljem, Kamniku, Litiji, Logatcu, Medvodah, Ribnici 
in Vrhniki, v času uradnih ur, lahko pa jo izročite tudi svojemu zavarovalnemu agentu. 

4. 
Vsak občan, ki bo prinesel zavarovalno polico v skladu s pogoji natečaja, prejme 
priložnostno skromno darilo. 

5. 

Za tri najstarejše zavarovalne police bodo podeljene nagrade in sicer: 
- za najstarejšo zavarovalno polico Triglav - 50.000 SIT 
- za najstarejšo zavarovalno polico Slovenske zavarovalnice - 50.000 SIT 
- za najstarejšo zavarovalno polico pred letom 1900 - 50.000 SIT 

Izbor bo do 15.10.1997 opravila tri članska strokovna komisija, v sestavi, 
predstavnik Ljubljanskega muzeja, predstavnik Zgodovinskega arhiva Ljubljana 
in predstavnik Zavarovalnice Triglav, d.d., Območne enote Ljubljana. 

7. 

Nagrade bodo podeljene na priložnostni prireditvi v sredo, 12.11.1997. 

Po dogovoru bomo najstarejšo ali najzanimivejšo polico po predlogu komisije odkupili 
in sicer za 100.000 SIT 

Občani, prinosniki zavarovalnih polic dovoljujejo, da zavarovalnica izda faksimile dokumentov 
za svoj arhiv, ali Zgodovinski arhiv Ljubljana ter razstavi police na priložnostni razstavi. 

V Ljubljani, 1.7.1997 Direktor 
Miro Ukmar 

LAHTERM d.o.o. 
Murnova 3, 1290 GROSUPLJE 

^ I 9 H ^ H k V redno delovno razmerje sprejmemo: 
HJ | - I H J P v H H ^ ^ H J k I. ključavničarja 

2. oblikovalca kovin 
3. obdelovalca kovin 
4. varilca 

Tudi če nimate izkušenj in potrebne izobrazbe, pač pa voljo do dobrega dela, vas bomo 
priučili. 
Nudimo stimulativen OD in dobre delovne pogoje v mladem kolektivu. 
Informacije na telefon 061/761-204. 

. J 
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PRETEKLOST, VKLESANA V SEDANJOST - ZA NASO B O D O Č N O S T 
JOŽE MIKLIC 
Ko listam knjigo Jožeta Mikliča 
"PO GROSUPLJEM IN OKOLI
CI" mi ob nekdanjih PODOBAH 
KRAJEV spomin zbeži in se z nos-

PRVIH SPOZNANJ 
Je lo prizadevanje morda na nek 
način povezano z njegovim os
novnim poklicem? 
"Najprej meje prijetno presenetila 
zgodovina katarstra, ko sem ugotav-

talgijo sprehaja po otroštvu in 
potem skozi vsa osnovnošolska 
leta. Meti njimi zaživijo odrske 
tleske starega, obnove potrebnega 
kulturnega doma, ko smo osnovno
šolci igrali Finžgarjevo Razvalino 
življenja. Tedaj sva se z Jožetom 
vži vi jala vsak v svoji vlogi - on v 
vlogo Martina, jaz v vlogo Lenčke. 
Bil i so to naši prijetnji trenutki. 
Potem pa so se naše poti razšle, ob 
srečanjih pa oživljajo spomini .... 
Morda so bile odrske deske iz os
novnošolskih let tista nevidna sila, 
ki je v mladeniču kljub temu, da se 
je odločil za tehniški poklic geome
tra, prebudila željo po kulturnem 
ustvarjanju. Prepričana sem, da 
JOŽETA MIKLIČA, doma iz Za-
gratlca, ni potrebno posebej pred
stavljati, saj se človek z javnim de
lovanjem na nek poseben način 
predstavi sam. Na različnih po
dročjih je želel, in to počenja še ved
no, prispevati svoj delež k razvoju 
domačega kraja in širše občinske 
skupnosti. Med vsemi njegovimi 
dejavnostmi pa ga poznamo kot 
sodelavca, ki se zavzema za ohran
itev naravne in kulturne dediščine. 
ZANIMANJE, POROJENO IZ 

Ijal, kako so stoletja in več nazaj 
znali ustvariti načrte in kartre, kijih 
je še danes veselje pregledovati in 
so za marsikaj še vedno uporabne. 
Pozneje sem v gradbeništvu večkrat 
ob srečanju z arheološkimi najd
bami primerjal tehnologijo sodobne 
gradnje z ilirsko, keltsko in rims
ko gradnjo. Tako sem po delcih 
začel sestavljati mozaik mojih zan
imanj za našo kulturno dediščino," 
predstavi Jože Miklič začetke 
svojih razmišljanj, ki so ga vodili 
na pot ustvarjalnosti. 
Kot močan veter, ki žene jadra, pa 
so prelomnico v njegovem zani
manju pomenili stiki z dr. Pintar-
jem, koje raziskoval Radensko pol
je. "Ob koncu osemdesetih let," 
pravi zagreto, "ko smo začeli go
voriti o eksploatacija!), ne pa o 
sožitju človeka z naravo in pretek
lostjo, sem z drugimi očmi začel 
opazovati to naše kraško polje, ob 
katerem sem zrasel in ga kot otrok 
prehodil po dolgem in počez, nc da 
bi se zavedal naravnega bogastva in 
lepot, ki jih skriva in jih kaže tis
tim, ki jih znajo videti. (Ali pa se 
ga mi po vrsti novih spoznanj 
zavedamo? - op. avtorja). Osamos

vojitev Slovenije pa je v meni 
vzbudila še močnejše težnje, ko se 
začneš spraševati, kdo si, od kod si, 
kam segajo tvoje korenine. Ves ta 
mozaik meje tako navdušil, da sem 
se zagnal v delo. Tisto - za dušo in 
srce." Ob zbiranju vseh teh utrink
ov je bilo treba marsikaj zapisati in 
opremiti s fotografskim materia
lom. Jože hrani veliko zbranega ma
teriala, po katerega je bilo često tre
ba v muzeje in podobne institucije. 
Predlani je presenetil s svežnjem 
zloženk "Po Grosupljem in okoli
ci" . Vodnik, pravi, je nastal kot 
logična veja v sklopu dela. Čeprav 
je bil material že zbran, je bilo po
trebnega še mnogo dela. 
ZGODOVINA - UČITELJICA 
ŽIVLJENJA 
Te dneve pa nas preseneča nova kn
jiga Po Grosupljem in okolici -
NEKDANJE PODOBE KRAJEV. 
Kaže, daje njegov arhiv zbranega 
gradiva neizčrpen, Jože pa ne
premagljiv entuziast. Kaj ga vodi 
pri tem ustvarjanju? 
Skoraj ne čaka, da dokončam 
vprašanje, otlgovor ima na dlani: "K 
delu me vzpodbuja predvsem ugo
tovitev, da ljudje prehitro pozabl
jamo in premalo spoštujemo izkuš
nje naših prednikov. Ne zavedamo 
se, kako je to draga cena za sploš
no dobrobit. Predvsem to čutimo v 
že skoraj izgubljeni ekološki vojni 
in propadanju celih delov naselij do 
nedavna prelepih pristnih sloven
skih vasi. 
BESEDI VDAHNITI DUŠO 
"Ko človek izgubi dušo in smisel 
za harmonično življenje, je samo 
še razmišljajoči stroj, ki hlasta in 
uničuje. Biti brez svoje kulture 
pomeni biti nekomu hlapec.." 
je med drugim zapisal v knjigi. 
Takrat, kadar piše o lepotah pokra
jine, iz Jožeta spregovori tudi pri
jeten pisateljski stil. Nič ni suho
parnega, strogo dokumentarnega. 
Telegrafski stil nam v vsakdanu že 
tako preveč cefra dušo in vrsta nep
otrebnih tujk pustoši naš lepi slov
enski jezik.. 
Besedi vdahniti dušo, brez čustev 
ne moreš doseči cilja, ki si si ga 
zastavil, ko si se lotil dela, je pre
pričan moj sogovornik. 
ALI SE NAM BO PRED OČMI 
ZRUŠILA BOGATA PRETEK
LOST? 
Dejstvo je, da nam na vseh po
dročjih zmanjkuje denara, in ven
dar: ali vidi rešitev, da bi tudi v naši 
občini vsega ne uničil zob časa, ga 
vprašam, saj je Jože eden izmed 

redkih, ki često izpostavlja to prob
lematiko. 
"Prepričan sem, da bi se na mnogih 
področjih in tako tudi na grajeni de
diščini dalo izkoristiti veliko ob
stoječih potencialov. Z malenkost
nimi spremembami in dopolnit
vami bi premaknili ta naš težki voz 
v dobro pozitivnega razvoja. Eno 
pa se moramo zavedati: celoten 
prostor Grosuplja ima eno izrazite
jše središče, vendar se vse pre
večkrat hočemo ločevati na mesto 
in podeželje. Rešitev pa je le v 
dopolnjevanju enega in drugega 
okolja," razprede misli o sedanjos
ti. Ta sedanjost je naša boleča 
Ahi lova peta. "Če pogledamo 
naprimer umetnostno zgodovinske 
objekta in če vzamemo predvsem 
podružnične cerkve ugotovimo, da 
slabo skrbimo za obnovo. Pet gra
dov imamo v občini Grosuplje, pa 
niti enega ohranjenega tako, da bi 
naši vnuki lahko vedeli, kakšni so 
sploh bili. Iz vsega, kar imamo, 
hočemo narediti mestni videz, ob 
tem pa se nam pred očmi podira 
etnološka dediščina kot so kašec, 
mlini, kozolci, kovačnice, žage .." 
Ob tem besede umolknejo. Jožetova 
spoznanja namreč niso vzpodbud
na. Kljub vsemu pravi, ga nemirni 
duh votli naprej. Dela, je prepričan, 
je na tem področju še veliko. Tudi 
za strokovnjake, ne le za ljubitelje, 
za kakršnega se je okarakterizira] 
sam. Naravna in kulturna dedišči
na sta tako široki področji, da je 
dela dovolj za vse, ki imajo voljo, 
znanje in so pripravljeni v to vložiti 
ogromno časa 

In kakšno bo nadaljnje delo 
Jožeta Mikliča? 
Zaupa, da se vrača v svoje osnovno 
strokovno področje. Če mu bo us
pelo, bo obdelal zgodovino teh
nične kulture v povezavi z zemljo, 
od koder pravzaprav izvira naša 
kultura. Tudi tega gradiva ima že 
nekaj zbranega. Pri tem nc pozabi 
povedati, da mu pri delu pomagajo 
tako v družini kot tudi številni pri
jatelji, katerim se za sodelovanje 
iskreno zahvaljuje. 
Včasih je igral kitaro... Še najde čas 
zanjo. 
Včasih je igral v dramski skupini 
na Boštanju in Mlačevem. Tega /al 
ni več. Bomo tudi to zapisali v našo 
kulturno dediščino? Vprašanje in 
nasmeh, obarvan z nostalgijo. Kot 
bi hotel reči: spremenili so se časi 
in ljudje z njimi. 
Morda pa vendar-le ne tako zelo, 
kot se zdi? Alenka Adamič 



V SOJU REPATICE * * V SOJU REPATICE 

PREBUJENJE GROSUPLJEGA 
Proti koncu prejšnjega stoletja so 
se z zgraditvijo železniškega 
križišča v majhni vasici Grosuplje 
kazale nove možnosti. Z razvojem 
pa so prihajale nove skrbi, ki so jih 
mnogokrat pospeševale še naravne 
nesreče. Kljub nekaterim prizade
vanjem posameznikov in ustanov, 
da bi organizirali različne zadru
ge, društva in vsesplošno prosvet-
lili ljudi, seje socialna razdeljenost 
vedno bolj poglabljala. Začele so 
se emigracije v daljne dežele. 

1893 France Rus iz Stranske vasi 
je opravljal dela pri deželni vladi 
v Ljubljani kot praktikant v računo
vodstvu. 
13. septembra je bila zadnjikrat 
maša v kapeli sv. Notburge v Pra-
prečah. 
19. septembra je bila odprta pro
ga Ljubljana - Kočevje, ob tej 
priložnosti je bila v Grosupljem 
velika slovesnost. 
Šmarje je (neuradno) dobilo poleg 
svojega imena še ime sosednje vasi 
Sap zato, ker so tam zgradili 
železniško postajo. 
V Malih Lipljcnih je bil rojen 
France Marolt - glasbenik. 
Na Selih jc udarila strela v cerkev. 
Zvonik so morali podreti do polov
ice in ga nato spet postaviti. 
1894 1. junija je bi la odprta 
železniška proga proti Novem 
mestu. 
1895 8. marca so namerili 140 cm 
snega. 
14. aprila-na velikonočno nedel
jo je bil velik potres. V slabih petih 
urah je bilo 45 tresljajev. Potres je 
na primer graščino Praproče tako 
prizadejal, da so morali srednji 
trakt podreti. 
1897 15. februarja je občina Gro
suplje izdala Janezu Rusu dovol
jenje za stanovanje in uporabo 
novo sezidane hiše na pare. št. 965/ 
2 v k.o. Stranski vasi. 
1898 Rodil se je (Alojz) Louis 
Adamič - ameriški pisatelj in pub
licist. 
Tega leta so prodali zemljišče na 
območju nekdanjega ribnika pri 
Spodnjih Duplicah, ki je ležalo 
neobdelano 112 let. 
1899 V Žalni je bila ustanovljena 
Marijina družba. 
1900 Umrl je Janez Borštnik -
učitelj v Šmarju. 
V Šmarju je delovalo Katoliško 
izobraževalno društvo. 
1901 6. januarja so odprli po
sojilnico v Šmarju tudi za župnije 

Stara železniška postaja v Grosupljem - izsek iz razglednice /zbiratelj razglednic Jože Burnar/ 

Št. Jurij, Kopanj, Žalno, Polico in 
Lipoglav. 
1904 V Podgorici pri Šmarju seje 
rodil Plečnikov učenec Janez Val-
entinčič - arhitekt. 

T E L E G R A F E N - D I R E K C I O N v 
TRSTU za priključitev novozgra
jene žage na električno omrežje. 
Žaga je stala pri železniški postaji 
ob nekdanji gostilni Lampič. 

PRIHODNJIČ: 
USTANAVLJANJE ŽUPNIJE V 
GROSUPLJEM 

V Grosupljem se je začel redni 
pouk v Tschinkoletovi hiši, nadal
jeval pa v gasilskem domu. 
1905 V Šmarju je bilo ustanovl
jeno liberalno bralno društvo, za 
kar jc imel precej zaslug pisatelj 
Ivan Lah. 
31. maja so bile občinske volitve 
v Grosupljem. Ivan Rus sije zelo 
prizadeval, da bi zmagali liberal
ci, a se jim je zmaga izmuznila iz 
rok. 
Kaplan F. Vrhovcc jc v Šmarju 
ustanovil mlekarno. 
1907 Škocjansko cerkev so močno 
prezidali. 
V okraju Višnja Gora (kamor je 
spadal tudi del sedanje občine Gro
suplje) je leta 1907 na državnih 
volitvah kandidiral na listi Social
demokratske stranke pisatelj Ivan 
Cankar, " ...Na volilnih shodih je 
govoril o kulturi, o socialnem 
položaju delavcev, o slovenskem 
narodu, o demokraciji, ki naj bi jo 
v monarhiji priborili socialdemok
rati, o veri, ki ji socialdemokrati 
sploh ne nasprotujejo,..." (mag. 
Milan Zver - Sto let socialde-
mokracije). Kljub polnim dvora
nam na predvolilnih shodih Can
kar ni bil izvoljen, čeprav je dobil 
precej glasov tudi iz liberalnega 
tabora. Največ glasov na volitvah 
pa je dobila Slovenska ljudska 
stranka. 

1908 Pri Lcdrarju v Grosupljem je 
bila ustanovljena usnjarna. 
Ivan Rus jc 28. januarja dobil 
dovoljenje od K . K . POST und 

Jože Miklič 

PONUDBA SKB banke 

SKB NET prihaja tudi k vam 
Ste že slišali za elektronsko bančništvo? Verjetno ste. Pa že poznate 
njegove prednosti, ali pa še vedno ne veste, kaj bi to lahko bilo? 
S K B banka je elektronsko bančništvo v Sloveniji uvedla med prvi
mi. Zakaj ga ne bi uporabljali tudi vi! 
V banki vedno bolj posvečamo pozornost razvoju elektronskega 
bančništva, saj le to omogoča opravljanje bančnih storitev od doma ali 
iz službe. Najnovejše kar vam v sklopu "družine" elektronskega 
bančništva ponuja SKB banka je storitev S K B NET. Taje namenjena 
uporabnikom Interneta. 
Storitev S K B NET ponujamo na področju poslovanja s prebival
stvom torej občanom, obrtnikom in samostojnim podjetnikom. SKB 
NET vam omogoča vpogled v stanje in promet na tekočih, žiro in 
deviznih računih ter plačevanje položnic in prenosnih nalogov. 
Če boste postali uporabnik S K B NETa, boste lahko prihranili kako 
urico dragocenega časa. Dostop do S K B NETa je namreč hiter, upor
aba jerjrer)rosta, saj ne potrebujete računalniškega predznanja, storitev 
pa je popolnoma varna. 
Obenem vam uporabaSKB NETa nudi tudi nižje stroške storitev. Čla
narine do konca leta 1997 ni, provizija pri plačevanju položnic je za 
polovico nižja kot na bančnem okencu, pristopnina v kateri je vključe
na identifikacijska kartica, s katero imate dostop do vaših računov, pa 
znaša 10.000,00 tolarjev. Za študente bo pristopnina polovična 
(5.000,00 tolarjev). Vsi pa jo lahko poravnate v petih mesečnih obrokih. 
Testna uporaba S K B NETa je predstavljena na domači strani S K B 
banke (http:/www.skb.si/), kjer kliknete ikono Elektronsko bančništ
vo, znotraj elektronskega bančništva pa kliknete S K B NET. 
Vsi uporabniki S K B NETa dobile dodatne informacije v Agenciji 
Grosuplje, telefon 761-531, na Zelenem telefonu 080 15 15, lahko pa 
tudi pošljete elektronsko pošto na elektronski naslovskb.net@skb.si. 

A G E N C I J A G R O S U P L J E 
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SKB BANKAM. 

Kolodvorska 2 
Tel.: 761-531 
Faks: 761-531 

Za Danes. In za Jutri. 

http://www.skb.si/
mailto:naslovskb.net@skb.si


Grosupeljski odmevi 

* * * NASA PROHODNOST JE CISTO OKOLJE * * * 

VZDRŽEVANJE ZELENIC IN JAVNIH POVRŠIN V NASEUU GROSUPUE 
Za urejenost parkov, zelenic in ne
govanje cvetja v nasadih in koritih 
v Grosupljem, skrbi Javno komu
nalno podjetje Grosuplje, ki ima z 
občino sklenjeno pogodbo še za 
vzdrževanje parkov, avtobousne 
postaje in postajališč ter makadam
skih parkirišč za občino, za po
slopjem stare davčne uprave in za 
starim gasilnim domom. S pogod
bo je JKP Grosuplje zadolženo 
tudi za vzdrževanje košev za sme
ti, za klopi v parkih in za urejenost 
fontane pred železniško postajo ter 
vodnjaka v parku pri gasilnem 
domu. 

J K I* Grosuplje vzdržuje vse zelen
ice ob Adamičevi cesti od križišča 
s Taborsko cesto do gostilne 
Vodičar in za zelenice ob Taborski 

cesti od križišča z Adamičevo ces
to do križišča s Trubarjevo cesto. 
Prav tako JKP Grosuplje vzdržuje 
zeleni pas ulice ob Grosupeljščici 
in v območju križišča Bambič. 
Naša zadolžitev je tudi vzdr
ževanje nasadov grmovnic ob 
Kolodvorski ulici , pri Adami-! 
cevem in Jakhlovcm spomeniku in 
pred poslopjem knjižnice. Skrbi
mo tudi za urejenost cvetličnega 
nasada ob križišču za poslopjem 
sodišča in v betonskih koritih pred 
železniško postajo. Med opravila 
letnega vzdrževanja spada pom
ladansko grabljenje vseh travnih 
površin, pometanje peska s tlako
vanih površin, obrezovanje ob
stoječih dreves in grmovnic, oko
pavanje nasadov in dognojevanje, 

obnova poškodovanih vrtnic, koš
nja trave, praznjenje košev, redno 
pometanje vseh tlakovanih površ
in in pločnikov. Mimo pogodbenih 
del smo letos dodatno pokosili tra
vo na zapuščenem zemljišču ob 
parkirišču pri starem gasilnem 
domu in ob sprehajalni poti za blo
ki v Dvorih. 
Trudimo se, da so omenjena dela 
opravljena tako, kot bi vzdrževali 
okolico svoje hiše, čeprav je včasih 
naše delo tudi kritično ocenjeno. 
Namen našega današnjega prispe
vka jc predvsem zainteresirati tudi 
ostale lastnike zemljišč v okolici 
pomembnih ulic kraja, da z rednim 
urejanjem svojih zemljišč prispe
vajo k lepšemu izgledu kraja, v 
katerem živimo. Prav tako želimo 

opozoriti na nevestno obnašanje 
posameznikov, ki neoziraje se na 
pravila in naš trud odmetavajo 
pločevinke, papir in cigaretne 
ogorke povsod, kjer jim pride na 
pamet. Isti ljudje tudi namerno 
povzročajo škodo na prometnih 
znakih, razbijajo stranice avtobus
nih postajališč, lomijo koše za sme
ti in trgajo deske s klopi za poči-
vanje. 
Upamo, da bomo z nadaljevanjem 
tako zastavljenega dela ob istočas
nem angažiranju vseh občanov 
naše bivalno okolje spremenili v 
prijazen in urejen kraj, v katerem 
bomo z veseljem prebivali. 

JAVNO KOMUNALNO 
PODJETJE GROSUPLJE 

Marjan STANKO 

PREKLIC OBJAVE ODVOZA 
KOSOVNIH ODPADKOV 

Javno komunalno podjetje Gro
suplje obvešča vse krajane občin 
Grosuplje, Ivančna Gorica in 
Dobrepolje, da napovedanega 
jesenskega odvoza kosovnih od
padkov, ki je bi l predviden v 
mesecu oktobru, ne bomo opra
v i l i zaradi zapolnjenosti ob
stoječe deponije Stehan. 
Zaradi vse manjšega odlagalne
ga prostora na sedanji deponiji 
odpadkov je Javno komunalno 
podjetje Grosuplje v dogovoru 
z župani vseh treh občin skleni
lo, da do izgradnje novfga cen
tralnega odlagališča odpadkov v 
Špaji dolini ne bomo več oprav
ljali organiziranega odvoza ko
sovnih odpadkov. Sedanja de

ponija namreč ne dopušča dodat
nega kopičenja večjih kosovnih 
odpadkov, ki se slabo kompak-
tirajo in zahtevajo ogromne 
količine prekrivnega materiala. 
Ker želimo čimbolj podaljšati 
odlagalni čas na obstoječi de
poniji, če bo mogoče do izgrad
nje nove, smo bili prisiljeni spre
jeti sklep 0 začasnem prenehan
ju odvažanja kosovnih odpadk
ov. 

Prosimo, da z razumevanjem 
sprejmete predlagani ukrep in da 
vse kosovne odpadke do izgrad
nje nove deponije hranite na 
svojih domovih. 

Javno komunalno podjetje 
Grosuplje 

zavod za prostorsko, komunalno 
in stanovansko urejanje 
grosuplje, d.o.o. 
taborska 3, 1290 grosuplje 

UREDIMO VAM KUPOPRODAJO 
VAŠE NEPRIMIČNIIME 

Ocenitev nepremičnine 
"̂ ureditev davčnih obveznosti 

"̂ sklenitev kupoprodajne pogodbe 
^zemljiškoknjižni prepisi 

Projektiramo stanovanjske, 
poslovne in gospodarske objete 

Telefon: 061/763-078, 762-246 

NOVO V 
GROSUPLJEM! 
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V našem novem PRODAJNEM C E N T R U v kompleksu G U M A v Brez
ju pri Grosupljem smo za VAS pripravili neverjetno ponudbo z najugod
nejšimi cenami. Če nas boste obiskali boste lahko izbirali izdelke iz 
naslednjih programov: 

- GRADBENI MATERIAL 
- KMETIJSKO- VRTNARSKI IZDELKI 
- PROGRAM ZA MALE ŽIVALI 
- GUMITEHNIČN1 IN OSTALI IZDELKI 
- GOSPODINJSKI A PA RA TI 

TO IN ŠE MNOGO ZANIMIVIH ARTIKLOV - ZA VSAK 
OKUS IN VSAK ŽEP. 
Trgovina je odprla vsak dan od 7. do 19. ure, v soboto od 7. - 13. ure. 
Tel.: 762-200, faks: 764-403 

Naj za nakup ne zmanjka vam poguma, saj neverjetne cene so v 

PRODAJNEM CENTRU GUMA! 



ZDRAVNIK SVETUJE * ZDRAVNIK SVETUJE 

P I K I I N S E K T O V 
Pri nas v državi Sloveniji smo 
izredno bogati po številu insektov, 
ki nam zlasti v poletnih in jesen
skih mesecih bolj ali manj grenijo 
življenje. Iz praktičnega razloga jih 
bomo razdelili na nestrupene in 
strupene. Če naštejem nekaj nestru
penih, je na prvem mestu navadna 
muha, ki bi jo mirne duše lahko 
imenovali domača. Saj ne ver
jamem, da obstoji stanovanje, v 
katerega še nikoli ni priletela muha. 
Taje resnično tako domača, daje 
prišla že v pregovore in reke. Saj 
pogosto čujemo za kakšno stvar, 
"da ni od muh". Pa šalo na stran 
in poglejmo dalje. Poleg več vrst 
muh poznamo še komarje, klope pa 
še nekatere druge. O pikih klopov, 
ki prenašajo nalezljive bolezni, 
smo že govorili. Danes poglejmo, 
kako zglcdajo piki komarjev, oba
dov in raznih mušic. 

Sam pik nestrupenega insekta je 
lahko popolnoma neboleč, lahko 
ga v trenutku občutimo, kot ostro 
bolečino, /pik obada/, ki pa takoj 
mine. Če nismo na pik preobčutl
jivi ali kot pravilno strokovno, al
ergični, piknjenega mesta skoraj ne 
opazimo. Drugače pa je, če smo 
postali na pik alergični. V tem 
primeru prične piknjeno mesto 
močno srbeti in če ga pogledamo, 
vidimo, da se je pojavila bledica s 
premerom kakega centimetra. Kas
neje lahko pride do mehurčka, 
napolnjenega s prozorno tekočino. 
V še hujšem primeru se pojavi sr
beč, rdečkast izpuščaj po vsem 
telesu. In kaj naj sedaj storimo, da 
omilimo ta pik? Če nismo pre
občutljivi, ne bomo storili ničesar. 
Predvsem pustimo piknjeno mes
to pri miru in se ne praskajmo. Če 
je prišlo do bledice piknjenega 

mesta, potem dajmo nanj hladen 
obkladek in stvar bo v nekaj minu
tah minila. V primeru, ko se po
javi srbeč izpuščaj po vsem tele
su, pa moramo obvezno k zdravni
ku. 
Hujše je, če gre za pik strupenih 
žuželk, kot na primer pik ose, če
bele ali sršena. Piknjeno mesto je 
izredno boleče in to tudi do ene ure. 
Razen bolečine, piknjeno mesto 
močno zateče in pordi. Vendar se 
tudi v takem primeru stvar po na
vadi dobro konča. Hujše je, če gre 
za več istočasnih pikov sršenov. V 
takem primeru se napotimo v am
bulanto. Seveda se stvar zakom-
plicira, če smo postali tudi na to 
vrsto pikov alergični, kar spozna
mo po tem, da nas po piku začne 
srbeti po vsem telesu. Se huje je, 
če prične otekati ustnica in nas 
prične dušiti. V tem primeru je 
življenjsko važno, da pridemo v 
najkrajšem času do zdravnika. 
Na koncu naj ponovim pregovor, 

da je bolje sprečiti nego lečiti. 
Bodimo previdni do insektov. Če 
opazimo, da gnezdijo kje blizu 
hiše, jih je obvezno treba pregnati. 
Tam, kjer je veliko muh, komarjev 
ali klopov, pa je najbolje, da se 
zaščitimo s sredstvi, ki te nadelžne 
žuželke s svojim vonjem odgan
jajo. Takih sredstev pa je na našem 
tržišču v izobilju. Z njihovo upor
abo se boste znebili žive nadloge, 
z njo vred pa še nekaj denarja in 
vam bo tako lažje na koži in v žepu. 
Pa še lep pozdrav do prihodnjič. 

dr. Janez Mavric 

KULTURA * * * KULTURA * * • KULTURA 

Predstavitev novih knjig pri Frbežarjevih 
V juliju so pri založbi Mondena 
izšle zanimive knjige, ki stajih oče 
Ivo in sin Jean predstavila na 
kmetiji na Mali Ilovi Gori, ki sojo 
Frbežarjevi kupili in jo lepo obnav
ljajo in oživljajo. 
V zanimivem, vendar za predstav
itev knjig neobičanjem okolju, se 
je zbrala prijetna družbica ljudi, ki 
jih knjige zanimajo poklicno ali 
zasebno kot bralce. V hladu starih 
dreves in ob dobrotah, ki jih je pri
pravila skrbna gospodinja gospa 
Helena Frbežarjeva, kislem mleku, 
golažu, polenti in doma spečenem 
kruhu, je stekla predstavitev štirih 
knjig. 
Prvaje koprodukci jska, v prevodu 
Marinke Mrak, njen naslov je 
Svetovi narave. S sliko in besedo 
nas popelje po zemeljskih po
dročjih, ki so nam bolj ali manj 
znani, vendar vedno zanimivi. Kn
jiga je polna čudovitih barvnih fo
tografij, skic, grafikonov, ki nam 

vizuelno približajo oddaljene 
svetove, vključuje pa tudi štirina
jst edinstvenih zgibljivih panoram 
svetovnih habitatov. Velik pou
darek je na ekološki zavesti ljudi, 
da ne bi z nevestnim ravnanjem 
uničevali redkih predelov našega 
planeta in živalskih ter rastlinskih 
združb, ki tam živijo. 
V zbirko Dionvsos spadajo tri kn
jige šal: Najboljše šale o blond-
inkah, Najboljše šale o odvetni
kih in Najboljše šale: Mujo in 
Haso. Knjige so prijetno počitniš
ko branje. Ob njih se lahko priza
nesljivo hahljamo ali sproščujoče 
krohotamo, vredno pa jih je vzeti 
v roke. O blondinkah kroži kar pre
cej zlobnih šal in večino takih je 
najti v prvi knjigi te zbirke. Odvet
niki so znani po zvijačnosti in so 
zato v nekaterih deželah zelo 
osovraženi. Ker ljudje brez njih le 
ne morejo, se jim maščujejo s šal
ami na njihov račun. Najbolj neo-

bremenjujoče pa so šale o Muju in 
Hasu, ki nas bodo, kljub političnim 
spremembam, še vedno spremljale 
in zabavale. 
Ob tej priložnosti je g. Ivo Frbežar 
pokazal tudi češki prevod svojih 

pesmi z naslovom KAMENJUJ 
KAMENNE.. . Izbor pesmi je izšel 
pri praški založbi V O L V O X G L O -
BATOR po zaslugi Františka Ben-
harta in v prevodu Luborja Kasala. 

Marija SAMEC 

VRTNARSTVO % J < * « . I J « , / . « « « • u*,,,^ 
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Mali vrh 19, Šmarje-Sap 
tel: 775-562 

Da boste lahko uresničili svoje želje po lepem vrtu, 
smo vam na naši vrtnariji pripravili sadike 

mačeh trajnic 
rese krizantem 

okrasnega grmičevja 
Pomagamo vam tudi pri ureditvi vašega vrta. 

V oktobru nas lahko obiščete vsak dan, razen v nedeljo, 
od 7,00 do 19,00 ure. 

Za obisk se priporočamo! 
Pri nas rože vedno rastejo za vas! 

BO OSNOVNA ŠOLA ŠMARJE - SAP RES SAMO PODRUŽNIČNA ŠOLA? 
To se sprašujemo člani slovenskih krščanskih demokratov v Šmarju, 
verjetno pa, da tudi mnogi drugi Šmarčani, kikaj dajo na svojo tradici
jo. Vemo, da pisni viri omenjajo pričetek šolanja v Šmarju že v 16. 
stoletju. Zelo smo bili ponosni, ko smo pred letom dočakali otvoritev 
prizidka k stari šoli in s tem ustvarili pogoje zaenoizmenski pouk. Kar 
ne moremo se sprijazniti z dejstvom, da naj bi bili sedaj podružnična 

šola. Občinske svetnike prosimo, naj na Ministrstvu za šolstvo posk
ušajo doseči soglasje, da osnovna šola v Šmarju le postane samostojna 
enota. Prepričani smo, da se z dobro voljo vseh, ki v dnai situaciji 
lahko pomagajo, lahko marsikaj doseže. Krščanski demokrati v Šmar
ju smo vsekakor pripravljeni aktivno sodelovati. 

KO SKD Šmarje -Sap 
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PIRATI LJUBIJO ROČK. 
Pirati so mlada, perspektivna rok 
skupina iz Grosuplja. V sedanji 
zasedbi so skupaj od konca lan
skega leta, sicer pa so se oblikov
ali vaj pet let. Pirate sestavljajo štir
je mladeniči in sicer: pevec Janez, 
bobnar Marko, kitarist Peter in 
basist Marko. Njihova glasbena 
usmeritev je ročk, pri lastnih sklad
bah je poudarek na melodičnosti 
in na besedilih. Svoje avtorske 
skladbe so spilili letos spomladi in 
poleti v zaklonišču na .lakhlovi, 
kjer vsaj dvakrat na teden vadijo. 
V studiu Akademik so z Robijem 
Bevcem v maju in avgustu te 
skladbe posneli in jih v kratkem 
nameravajo na nosilcu zvoka iz
dati. 

Med skladbami, ki bodo na albu
mu, sta dve baladi, ostale pa so 
udarno rokerske. Avtorji vse 
glasbe in besedil so sami, v besedi
lih pa znajo poseči zelo globoko. 
Po izdaji albuma pa nameravajo 
posneti še videospot in sicer v Gro- i 
šuplju in okolici. 
Za tako skupino je seveda najbolj 
pomembno imeli čimveč nastopov. 
Do zdaj so se že nekajkrat pred
stavili v Grosuplju, nekajkrat tudi 
malo dlje, poslušali pasmo jih tudi 
na Večeru na vasi. V načrtu imajo 
kar nekaj nastopov tudi malo dlje 
iz Grosuplja, najbolj pomemben bo 
že 20. septembra v Mirni, kjer bo 
ročk festival mladih skupin. Na 
svojih koncertih poleg lastnih 

skladb zaigrajo še tuje rockerske 
pesmi, kijih skrbno izberejo. 
Sicer pa je za poslušalce odločil
no, kakšno glasbo fantje igrajo. To 
si najlažje predstavljamo, če vemo, 
kaj poslušajo sami - najraje imajo 

loto: Peter KRI/MAN 
ročk iz osemdesetih. To so uspešne 
skupine kot npr. Iron Maiden, Van 
llalen, Toto, A C / D C , Alice Coo-
per. 
Fantje so resno zastavili in se ne 
nameravajo predati. M. V. 

SPORT IN REKREACIJA * * SPORT IN REKREACIJA 

GROSUPELJSKI PLANINCI VABIJO 
Planinsko društvo Grosuplje s 
svojim programom izletov skrbi, 
da lahko ljubitelji narave ostanejo 
aktivni skozi celo leto. Tudi hoja v 
jesenskih in zimskih mesecih je 
zelo prijetna, le nahrbtnik bo po
trebno dopolniti s toplimi oblačili, 
rokavicami, kapo in se obuti v 
nepremočljive čevlje. 
Vodniki društva vas bodo v prihod
njih mesecih popeljali na nasledn
je izlete: 
27. septembra 1997: IVI ATA JU R 
Mejna gora z Italijo z lepim razgle
dom po Benečiji in Soški dolini. 
Primerno za družine. Skupaj 5 ur 
lahke hoje. 
04. oktober 1997: KUREŠČEK-
BAJDINŠKI SLAPOVI 
Z avtobusom do Želimelj, nato peš 
na Kurcšček in spust v dolino ter 

nato vzpon ob Bajdinških slapovih 
do ceste Trujak-Škofljica, kjer nas 
bo zopet čakal avtobus. Skupaj za 
cca 6 ur lahke hoje. 
25. oktober 1997: III. POHOD 
PO RADENSKEM POLJU IN 
ILOVI GORI 
Start pohoda je na Železniški post
aji v Grosupljem ob 7.15. Pot nas 
bo vodila mimo Boštanjskega 
gradu na Radensko polje, kjer si 
bomo ogledali zanimive kraške 
pojave ter se spustili tudi v pod
zemni svet. Po ogledu Zatočnih 
jam se bomo povzpeli na Ilovo 
goro, kjer bomo obudili spomine 
na partizanske boje z Nemci. 
Vračali se bomo po grebenih Ilove 
gore do Zagradca in naprej v Gro
suplje. Skupaj cca 7 ur lahke hoje. 
8. november 1997: POHOD OD 

LITIJE DO ČATEŽA 
Z vlakom iz Grosupljega do Litije 
ter nato cca 6 ur hoje do Velike 
Loke, odkoder je zopet povratek 
z vlakom. 
Za predvidene izlete se lahko pri
javite na tel.: 773-345 in 763-173 
ali pa vsak ponedeljek ob 20. uri 
na članskem sestanku v prostorih 
društva na Taborski 2. 
Upravni odbor društva še posebej 
vabi k sodelovanju vse, ki bi želeli 

popestriti dejavnost društva na 
naslednjih področjih: 
- organiziranje alpinističnega odse
ka, 
- gradnja in obnova planinskih poti, 
- organiziranje družabnih aktivnos
ti, 
- organiziranje planinskih skupin 
po osnovnih šolah, 
- gradnja planinske koče. 
Oglasite se na članskem sestanku 
ali pokličite predsednika društva na 
tel.: 773-345. 
LEP PLANINSKI POZDRAV! 

Franc ŠTIBERNIK 

Grosupeljski planinci na Durcah (23. 7. 1994) 

NASI ŠAHISTI ODLIČNI 3. 
Domači klub je v nedeljo 17/8-97 tekmoval na XXIV. poletnem medn
arodnem šahovskem hitropoteznem turnirju v Lescah. Dobro 
razpoloženo mo
štvo v sestavi 
Dušan Barič , 
Mi lan Kavšek, 
Cveto Jakša in 
Miro Kranjc, je 
nepr ičakovano 
osvojila odlično 
3. mesto. Pred 
nami sta bili elit
ni ŠD Murka I 
Lesce in Tomo 
Zupan I Kranj. 
Organi-zacijo so 
solidno opravili 
člani šahovske
ga društva Mur
ka Lesce. 

Miro Kranjc 
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Š A H O V S K E P O Č I T N I C E 
Počitnice so mimo. Na šahovskem 
področju se je med počitnicami 
dogajalo marsikaj. Šolska vrata se 
niso niti dobro zaprla, ko seje začel 
Ljubljana OPEN, na katerem je 
sodelovalo kar nekaj naših mladih 
in manj mladih igralcev. Turnirje 
bil enkratna priložnost za merjen
je moči z igralci najvišjega razre
da. Za nekatere manj izkušene je 
bil to pravi ognjeni krst. Rezultati 
mladih so bili na tem turnirju v dru
gem planu. 
Najmlajši so se udeležili tudi ša
hovskih taborov pod vodstvom 

priznanih šahovskih trenerjev. Na 
teh taborih so sodelovali: Anja 
Fine, Jure Zorko, Uroš Žugelj, 
Marko in Ana Srcbrnič. Na teh 
taborih sta bili lepo združeni za
bava in šah. Menim, da so ti tabori 
ostali vsem v lepem spominu in se 
jih bodo še odeleževali. 
Grosupeljski šahisti so se ude
leževali tudi raznih enodnevnih 
turnirjev po Sloveniji, kjer so se 
kar uspešno borili in nabirali izkuš
nje. 
Marko Srebrnič je sodeloval na 
mednarodnem šahovskem festivalu 

mladih v avstrijskem Murecku. V 
konkurenci desetletnikov iz šestih 
držav je zasedel solidno 3. mesto. 
Ana Srebrnič je igrala na državnem 
prvenstvu članic v Ljubljani. Bila 
je med najmlajšimi udeleženkami, 
vendar je bila trd oreh za vsako 
nasprotnico. Iz 50% osvojenih točk 
je dosegla lep rezultat. 
Za zaključek počitnic seje šahovs
ka družina Srebrnič udeležila medn
arodnega šahovskega festivala ob 
Blatnem jezeru na Madžarskem. 
Igrali smo dobro. Posebej pa velja 
izpostaviti rezultat Ane, ki je na B 
turnirju v konkurenci neratingiranih 
igralcev vseh starosti zasedla 
odlično 2. mesto. 

Vsi turnirji, ki stajih Ana in Marko 
med počitnicami igrala so bili v sk
lopu priprav za svetovno prvenst
vo mladih, ki bo Decembra v Fran
ciji, počitniške priprave so bile us
pešne. Ob tej priliki bi rad izrekel 
zahvalo gospodu županu Rudolfu 
Rometu in firmi LOGO za pomoč 
pri izvajanju našega programa 
priprav. 
Sedaj pridejo na vrsto resna tekmo
vanja: šolska prvenstva, regijska 
prvenstva, državna prvenstva, ša
hovske lige, svetovno prvenstvo... 
Upamo lahko, da bomo šahisti tudi 
od tam prinesli kakšno razveselji
vo novico. 

Vojko Srebrnič 

25 LET NOVE Ž U P N I J S K E CERKVE V GROSUPLJEM 
snih zakramentov, pa bi to želeli. u p r t c n a / , a j ( n a preteklih 25 let, pač 
Vsak lahko pride v župnišče, da bi p a v zaupanju naprej v utrjevanje 
se dogovorili za srečanja in pripra- j„ graditev žive Cerkve v srcih Iju-
vo na zakramente. Na ta način j j j n skupnosti kristjanov, 
naše oči ne bodo v hvaležnosti Franc ŠUŠTAR, župnik 

SKAKALNICE POKRITE S PLASTIKO, 
SKAKALCI TRENIRAJO DOMA 

28. septembra bomo v Grosupljem 
slovesno praznovali 25-letnico 
blagoslovitve nove župnijske 
cerkve. To je velik dogodek za 
župnijo, poleg tega pa tudi za ves 
kraj Grosuplje in okolico. Sloves
no sveto mašo in slavje bomo ime
li v nedeljo 28. septembra ob 9.00 
uri v župnijski cerkvi Svetega M i 
haela. Sveto mašo bo vodil Apos
tolski Nuncij v Sloveniji S.E. gos
pod E D M O N D FARFIAT. Z nje
govo prisotnostjo, ki v Sloveniji 
zastopa svetega očeta papeža Jan
eza Pavla II., bo naša krajevna 
sloveslost dobila veliko širšo 
razsežnost. 

25 let je sicer skromna obletnica, 
vendar bolj kot o preteklosti go
vori o sedanjosti. Lepo seje spom
injati velikih in slavnih zgodovin
skih dogodkov. Vendar takšnio 
spomini so velikokrat daleč od lju
di. Naše slavje pa povezuje sedan
jost uz bližnjo preteklostjo. Mno
gi ljudje se še dobro spomnite, ko 
so na hribu gradili novo cerkev. 
Oblika je bila za oči, ki so bile va
jene baročnih in gotskih svetišč, 
nekoliko nenavadna. Vendar so bili 
domačini zelo ponosni, da so sme
li in da so zmogli graditi cerkev. 
To je bila ena prvih cerkva, ki so 
bile zgrajene po vojni v Sloveniji. 
V tistem času so v Rimu škofje z 
vsega sveta ravno dobro zaključili 
Drugi Vatikanski koncil; v novi 
cerkvi pa so načrtovalci že up
oštevali navodila koncila glede 
liturgičnega prostora. 
Naša nova cerkev je torej še zelo 
mlada, mlada je tudi župnija sama, 
kije bila ustanovljena 20. avgusta 
1964. Vendar je bilo na tem po
dročju že preje lepo urejeno l i -

turgično življenje, saj so se ljudje 
zbirali k sveti maši, molitvi in 
zakramentom že vsaj 700 let. Na 
dohovniji, ki je bila podružnica 
župnije Šmarje-Sap, so bili tudi že 
stalni duhovniki. 
Prvi župnik nove župnije je bil g. 
Anton Bohinc. V župniji je vestno 
opravljal svojo duhovniško službo 
19 let. Veliko si je prizadeval za 
načrtovanje in gradnjo cerkve. To 
mu vsi hvaležno priznavajo. Nekaj 
let po blagoslovitvi cerkve so 
zgradili tudi novo župnišče. Za 
gospodom Bohincem je prišel za 
župnika gospod kanonik Vinko 
Vegelj. Koje odšel v Ljubljano za 
stolnega župnika, je prišel v Gro
suplje za župnika gospod Jože 
Kastelic. Za njim je župnijsko delo 
prevzel gospod Franc Novak, kije 
lepo vodil župnijo osem let. Pred 
enim mesecem pa je prišel na 
župnijo župnik Franc Šuštar in 
kaplan Zdravko Žagar. Tako, kot 
je rastel kraj Grosuplje, je rastla 
tudi župnija. Sedaj je to velika 
župnija z zelo razgibanim pasto
ralnim in duhovnim življenjem. 
Ko obhajamo slovesni jubelej 
cerkvene stavbe, se oziramo tudi 
na tisto stavbo, ki ni narejena /. 
rokami. Oziramo se na duhovno 
zgradbo ljudi, ki sestavljajo živo 
Cerkev. Mislimo na vse ljudi, ki se 
dobrohotno in s hrepenenjem 
ozirajo na grosupeljski hrib, na 
cerkev, in v molitvi prosijo vesel
ja, miru, tolažbe in moči. Naša 
cerkev je vedno odprta. Odprta je 
z odprtimi vrati, odprta je tudi za 
srca ljudi, ki se želijo srečati z 
Bogom. Sedaj bomo začeli pr-ip-
ravljati srečanja za odrasle ljudi, 
ki niso krščeni ali niso prejeli kak-

Velike želje smučarsko skakalne
ga kluba RAČNA so se uresničile, 
saj smo v mesecu avgustu pokrili 
štiri skakalnice s plastično maso 
doma v Čušperku. Tako da se sedaj 
začnejo lahko tudi smučarski sko
ki v naši občini normalno razvijati, 
kajti brez plastičnih skakalnic tega 
športa ni moč razvijati, saj morajo 
otroci skakati čez celo leto. Sedaj 
ko so skakalnice zgrajene in dani 
vsi pogoji, je potrebno vključiti in 
omogočiti čim več mladim, da te 
objekte uporabljajo. 
Tako smo v avgustu ob tednu 
odprtih vrat kluba že vključili nekaj 
mladih, vse ostale pa vabimo, da 
se nam še pridružite, nas obiščete 
v klubu na Čušperku ali pa po tele

fonu kluba 764-261, kjer dobite 
vse informacije. 
Zato starši, če ne veste, kaj bi vaš 
otrok počel v prostem času in ga 
veselijo smučarski skoki, pri
družite se nam, vso opremo (smuči, 
čelado, čevlje...) otroci dobijo v 
klubu. Organizirali bomo tudi pre
voz z našim kombijem iz več kra
jev občine. Na vas pa je samo, da 
nas obiščete ali pokličete. 
Vse skupaj pa vas vabimo na otvor
itev skakalnic ki bo dne 21 .09. 
1997 ob 14 uri, po otvoritvi pa bo 
tekmovanje za državno prvenstvo 
dečkov do I I let na 3()m-ski 
skakalnici. 
Športni pozdrav! 

Lojze VFRBAJS 

PRVI STIKI S KLUBOM OB TEDNU ODPRTIH VRAT KIA 



10.08.97. ob 17.20 uri je vinjeni 
Rom z Rojnika pri Grosupljem na 
Kolodvorski eesti v Grosupljem 
nagovarjal mladoletno Rominjo, 
da prisede v njegov avtomobil, kar 
je odklonila. Da bi svojo željo ure
sničil, jo je skušal spraviti v avto
mobil s silo, kar pa mu zaradi pi
janosti ni uspelo, mladoletnica pa 
je pobegnila. Kmalu zatem je za 
dogodek zvedela družina mladolet-

iz prijema iztrgala in zaprosila za 
pomoč policiste, ki so ugotovili 
poleg opisanega, da je bil lokal 
odprt po obratovalnem času in da 
je natakarica stregla vinjenim gos
tom. Vsi se bodo srečali s sodni
kom za prekrške. 
29.08.97. ob 14.40 uri sta se v 
zasebnem stanovanju na Stranski 
poli v Grosupljem, med prazno
vanjem rojstnega dne sprla vinjc-

( Č R N A K R O N I K A ^ 
ne. Najbolj korajžna sta zatem v 
Grosupljem pred lokalom Don 
Juan izsledila nasilneža in ga z 
rokami in nogami pretepla, da je 
tazadobil lahke telesne poškodbe. 
Vsi trije se bodo srečali s sodni
kom za prekrške, dva nasilneža pa 
čaka še ovadba na tožilstvo. 
16.08.97. ob 00.30 uri sta se v 
Adamičevem hramu v Grosupljem 
zaradi pretihe glasbe sprla z na
takarico vinjena gosta. Med pre
pirom stajo zmerjala, eden od nji
ju pa je stopil za točilni pult in na
takarico brcnil v trebuh, nato pa 
potegnil za lase. Natakarica, se je 

na domačina, zaradi ključev stano
vanjske hiše. V prepir je morala 
poseči policija, ki je vročekrvneža 
pomirila, zaslužila pa sta obisk pri 
sodniku za prekrške zaradi moten
ja miru in nedostojnega vedenja do 
policistov. Policisti pa so tudi 
zvedeli, da to ni bil prvi primer, 
zaradi česar bodo poostrili nadzor 
v tej soseski. 
01.09.97. Občan iz okolice Velikih 
Lašč je na policiji podal ovadbo na 
zapisnik zoper znano osebo, ker je 
zatajila njegovo stvar. Policisti so 
njegovo prijavo vzeli resno v roke 
in kmalu ugotovili, da je občan 

Hitrost, izsiljevanje, posledice pa 

podal krivo ovadbo zoper znano 
osebo. Z zbiranjem obvestil pa se 
je ugotovilo, da sije občan na gol
jufiv način pridobil dvaindvajset 
mobitelov in jih kot lažni zastop
nik Mobitela pod ceno prodajal 
občanom po Sloveniji, sedaj pa je 
enega od teh s pomočjo policije 
nameraval dobiti nazaj. Z opi
sanim dejanjem si je protipravno 
prilastil večjo vsoto denarja. 
04.09.97. Direktor nesojenega 
podjetja d.o.o. iz sosednje občine 
sije podjetništvo razlagal po svoje 

takšne Foto: P.P. 

in si na nezakonit način protiprav
no prilastil dobrih 2.000.000,00 
SIT. Direktorje kljub blokadi žiro 
računa in plačilne nesposobnosti 
podjetja izdajal naročilnice in 
neveljavne akceptne naloge. To je 
storil v štirih podjetjih v Grosupl
jem, dveh v Ljubljani in enem v 
Kranju. V podjetjih je nabavljal 
blago za lastne potrebe, na upnike 
pa je pozabil. Ovaden je bil dr
žavnemu tožilstvu. 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 
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RAZSTAVA MALIH ŽIVALI NA VIDMU V DOBREPOUU 
Društvo gojiteljev malih živali 
Velike Lašče vsako leto oktobra 
meseca prireja razstavo malih 
živali, da bi tudi drugi, ki se s tem 
ne ukvarjajo, spoznali delovanje 
društva in aktivnosti članov, ki jim 
je tovrstno udejstvovanje večino
ma hobi, nekateri pa imajo od lega 
tudi koristi (predvsem tisti, ki se 
ukvarjajo s kunci in kokošmi). 
Na razstavi bodo sodelovali tudi 
rejci iz drugih društev, ki bodo 
pokazali predvsem tiste živali, ki 
jih v našem društvu še ne gojimo. 

jem so bile razstavljene naslednje 
vrste živali: 

Od ustanovitve naprej bo to že de
veta razstava našega društva. V 
društvu sodelujejo gojitelji perut
nine, golobov, kanarčkov, papig, 
gosi, rac, okrasnih kokoši, okrasne 
vodne perjadi in seveda domačih 
kuncev in koz. 
Na zadnji razstavi lani v Grosupl-

- domači kunci: belgijski orjak, 
orjaški lisec, francoski ovnač v več 
barvah, francoski srebrec, veliki 
činčila, beli novozelandec, modri 
dunajčan, kalifornijec, rdeči novo
zelandec, zajčar, kastor rex, slov
enski kunec, ožgani kunec, prit
likavi ovnač, pritlikavi činčila; 
- golobi: golšarji, poljski lux, pis
monoša, king, dunajski visokole-
tač, niški visokoletač, florentinec 
in seveda slovenski beloglavček; 
- perutnina: pritlikava wyandota, 
federfusige, končinčina pritlikava, 
indijski pritlikavi borec, pritlikavi 
orpington, holandska belokapa, 
pritlikavi phoenix, pritlikavi mod
erni angleški borec, štajerska ko
koš, italijanska kokoš, sussex, new 

hampshire, navadni fazan, zlati fa
zan, srebrni fazan, pegatka, okras
na vodna perjad, race, gosi, okra
sne kokoši; 
- ptice: kanarčki, skobčevke, nim
fe. 
Poleg tega pa so bile razstavljene 
tudi koze in južnoameriški činčila. 
Na letošnji razstavi bomo pred
stavili več vrst živali, posebej 
kuncev; golobov bo verjetno manj 
po številu, vendar bodo zastopane 
vse vrste, kij ih imajo člani društ
va. 
Na razstavi boste nekatere živali 
lahko tudi kupili. Izdan bo katalog 
vseh razstavljenih živali z imeni 
rejcev. Predstavljeni pa bodo tudi 
sponzorji te razstave. 
Program razstave, ki bo potekala 
v stari telovadnici nasproti zdrav
stvenega doma na Vidmu, ho 
naslednji: 
- v petek, 10. oktobra 1997 med 
12. in 15. uro - sprejem živali in 
njihova namestitev v razstavne 
kletke. Na ta dan razstava še ni 
odprta za obiskovalce, ampak le za 
člane društva ter za razstavljavce; 
- v soboto, 11. oktobra med 7. do 
19. uro in nedeljo, 12. oktobra med 

7. in 17. uro je razstava odprta za 
obiskovalce, tega dne bo ob 14. uri 
tudi.podelitev priznanj rejcem. 
Vabimo vas na ogled razstave, še 
posebej mlade družine, ter dedke 
in babice z vnuki. 
Razstavo bomo popestrili tudi s 
srečelovom, poskrbljeno bo tudi za 
jedačo in pijačo. 
Nasvidenje v imenu gojiteljev ma
lih živali! 

Zvonimir Zabukovec 

Prispevke za 
oktobersko 

številko 
Grosupeljskih 

odmevov 
oddajte 

najpozneje 
do 8. oktobra 

1997 
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STROJNI KROŽEK 
SE PREDSTAVI 
V mesecu juliju in avgustu letošn
jega leta je bila svetovalna služba 
Kmetijskega zavoda Ljubljana 
Enota Grosuplje organizator oziro
ma soorganizator dveh večjih pr
ireditev v kmetijstvu v občini Gro
suplje in Ivančna Gorica. 
V nedeljo, 27. julija, so se na 
Kavškovi kmetiji na Škrnjačah v 
Ivančni Gorici zbrali člani strojne
ga krožka Kmetovalec in okolišani. 
Člani so na ogled pripeljali nekaj 
specialnih strojev, nekaj zanimivih 
pa smo povabili tudi od drugod. 
Obiskovalci so si lahko ogledali 
specialno sejalnico za travo, 4-red-
no pnevmatsko sejalnico za koru
zo, specialno škropilnico A G S , 
balirke in ovijalke za valjaste bale 
(silaža), sadilec sadik za pridela-

TEKMOVANJE ORAČEV PO VEC KOT DVAJSETIH LETIH 
za montažo v rabljene traktorje. 
Nekatere teh strojev so si ude
leženci lahko ogledali tudi pri delu: 
Kavškovi so "posodili" kravo za 
prikaz obrezovanja parkljev, zba-
lirali in ovili so balo krme, najm
lajši pa so uživali predvsem pri 
preizkušanju traktorskih sedežev, 
na katerih so se nekajkrat prepel
jali okrog kozolca. Člani SK Kme
tovalec so pripravili tudi predstav
itev društva in dosedanjega dela. 
V imenu občine Ivančna Gorica je 
vse udeležence pozdravil g. Vinko 
Blatnik in izrazil zadovoljstvo nad 
doseženimi rezultati ter podporo 
občine pri nadaljnem delu društva. 
Za sladko popestritev dogajanja so 
poskrbele pridne žene in dekleta iz 
okolice, člani društva s hrano in 

da bo postal ta način približevanja 
društvene dejavnosti tradicionalen 
- zato dobrodošli naslednje leto vsi 
v občini Dobrepolje. 

Strojni krožek 

vo vrtnin, specialni agregat za dog
nojevanje okopavanje in škropljen
je v enem hodu, mizo za obrezo
vanje parkljev ter traktorske sedeže 

pijačo ter prijetna glasba, ob kat
eri je bilo moč tudi zaplesati. 
Predstavitev SK Kmetovalec je 
bila letos druga po vrsti, upamo, 

K oračem 

Druga nič manj množična in po
membna prireditev pa je bilo X X -
VII. tekmovanje oračev ljubljanske 
regije, ki je potekalo v soboto, 
16.08.1997, na površinah posest
va Boštanj na Velikem Mlačevem 
pri Grosupljem. Za našo občino in 
njeno kmetijstvo je bil to praznik 
- po več kot dvajsetih letih prvič 
in upamo da ne zadnjič. Tekmo
vanja seje udeležilo 47 tekmoval
cev iz ljubljanske regije, Za Gro
suplje je tekmovalo 5 tekmovalcev 
in ena tekmovalka. Glede na to, da 
v tekmovalnem oranju resnično 
nimamo kakšne posebne tradicije, 
se "n a š i " niso slabo odrezali -
zasedli so zgornjo polovico lest
vice. Sama ne vem, koga bi bolj 
hvalila: mlade zagnance (Toni 
Zakrajšek iz Žalne, Borut Koller 

iz Gatinc, Dare Lampret iz Gatine), 
ali starejše veterane, ki so se 
pogumno spustili v tekmo z mlaj
šimi (Anton Zakrajšek iz Žalne, 
Jože Trontelj iz Gatine, in Sonja 
Boh iz Zgornje Slivnice). Sonja je 
dosegla tudi tretje mesto v ženski 
konkurenci. 
Iz sosednje ivanške občine je tek
movalo kar 12 tekmovalcev in tudi 
letos je zmaga v ekipni konkuren
ci pripadla Ivančni Gorici. V zma
govalni ekipi so orali: Jože Itali
jan, Janez Čebular in Alojz Mark-
ovič. V kategoriji članov je prvo 
mesto dosegel Jože I labjan iz Vrha 
nad Višnjo Goro. V skupni kon
kurenci pa je vse presenetila ena 
najmlajših tekmovalk Maja Kastel-
ic, stara šele 13 let. Nad uvrstitvi
jo je bila presenečena tudi ona 
sama, saj je letos prvič tekmovala, 
vse priprave pa je "opravila" na 
domači kmetiji. 
Glavni pokrovitelj prireditve je bila 
občina Grosuplje in v njenem im
enu je pozdravil vse tekmovalce 
župan g. Rudolf Rome, podelil je 
tudi nagrade, ki jih je prispevala 
občina. Ostale praktične nagrade in 
priznanja ter pokale sta podelila 
vodja svetovalne službe g. Jože 
Bcncc in predstavnik MZOTK g. 
Roman Zupančič. Da pa tekmoval
ci in tudi gledalci niso ostali suhih 
grl in praznih želodcev, so poskrbeli 
prizadevni člani in članice društva 
podeželske mladine Kalček, s po
močjo okrepčevalnice Valvasor. 
Bilo je prijetno in lepo je vedeli, da 
marsikomu ni vseeno, kako bodo 
rodile naše njive... 

AnaPAVČIČ 
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JANEZ SEME 
Še malo, pa bi se razjokal ob misli 
na tiste dneve, ko človek nima niti 
navadnega črnega kruha, močnika, 
zelja... Spomnil sem se pregovora 
ENKRAT Z B E T O M , ENKRAT S 
PSOM. Toda navada je navada, 
stara navada celo železna srajca. Je 
že tako, da se hoče vsak človek vsaj 
enkrat na leto izkazati kot dober 
gospodar, uspešen delavec, dober 
načrtovalec in snovalec, pokazati 
uspehe svojega dela in garanja. In 
navsezadnje: kaj so pa v tistih časih 
pred ali med prvo svetovno vojno, 
tudi pozneje, imeli za oddih in za-

NA ZEGNANJE V Ž A L N O 
bavo, za prepotrebno razvedrilo 
s spremembo, ki od pamtiveka 
razveseljuje človeka? Tu mislim 
na takrat večinski del prebivalst
va - na kmetski živel, ki je bil te
melj naroda. Predstavimo si 
takratnega kmečkega človeka, ki 
poleti gara od štirih zjutraj do 
enajste nočne ure ali do polnoči 
in čez, človeka, ki mu je edina ute
ha sreča v družini, srečen zakon, 
dobra letina. Človeka, ki ne dobi 
ne dinarja ne pare, ne prvega ne 
petnajstega v mesecu, človeka, ki 
si sveti s trskami in petrolejkami, 

človeka, ki pozna le doma narejeno 
orodje in vozove, ki se je peljal 
zgolj z vlakom, razen tistih redkih, 
ki so se z ladjami prepeljali čez 
veliko lužo za boljšim kruhom! 
Zamislimo si čas, ki še ni poznal 
elektrike, radia, televizije, modern
ih aparatur, brezštevilnih sodobnih 
pripomočkov za lažje in hitrejše 
obdelovanje zemlje, čas, ko še v 
mestih niso poznali današnjih mo
torjev, avtomobilov, avtobusov, da 
ne omenim letal, modernega orožja 
in še in še. 
Ko takole omenjam oziroma naš

tevam dobrote, ki so se na farno 
žegnanje, zdaj tu zdaj tam v letu, 
morda komaj vsakih deset let za 
svatbo ali izjemne dogodke poko-
šatilc na mizah kmečkih hiš, hočem 
poudariti eno samo, temeljno 
stalnico: Dl 7 .LO. Delo na polju, na 
travniku, v gozdu, na domačem 
vrtu, v hiši, kuhinji, na dvorišču, v 
hlevu z živino, s prašiči, s koko
šmi. In tako naprej in tako nadalje. 
Resnično ena sama žalostna, red
ko vesela, zmeraj bolj ali manj re
sna pesem dela, dela in spet dela. 
In če tako opravlja razna dela vsa 
družina, pa ne današnja, poprečno 
dvo-, tri-, štiri-, zelo redko veččlan-
ska družina, pridna, lepo vzgoje-
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na, pa čeprav v nekdanjih, zgoraj 
omenjenih skromnih razmerah, v 
primerjavi z današnjimi, potrošni
ško in čez mero uživaško usmer-

Janez Še me 

jenimi, se ni treba čuditi uspehom 
nekdajšnjih kmetov, ki so s pamet
jo, marljivostjo, upoštevano vzgo-
jenostjo in varnostjo ter zavestno 
ljubeznijo do zemlje in narave zna
li iz matere zemlje iztisniti tako 
rekoč vse, kar je potrebno ne le za 
životarjenjc, pač pa tudi za spodob
no, udobno, res P R I D N E G A , 
N A R A V N E G A , ZATO USPEHA 
IN SREČE DELEŽNEGA ČLO
V E K A , ki vse to brezprizivno tudi 
zasluži. 
Rek E N K R A T Z BETOM. . . nika
kor ne sme biti namenjen po-

držajevsko delavni družini, ki ji je 
delo nekakšen smisel življenja, 
poštenje pa najvišji zakon. Da ste 
videli te ljudi pri delu! Kot pozne
jši roboti ali vsaj navadni stro
ji.. .Vsi od očeta do najmlajšega, se 
pravi od strica Janeza do najmla
jše moje sestrične. V nepozabnem 
spominu hranim bratranca Jožeta, 
ko mu je bilo okoli 25 let: kosil je, 
da še nisem videl njemu enakega. 
Z ogromnimi zamahi s koso je 
delal široko, prav nenavadno širo
ko red, pa zato nič počasneje kot 
drugi z domala pol ožjo. Enako je 
grabil ali nakladal, pospešeno pred 
grozečo nevihto. Vsekakor hitreje 
od današnjega nakladalnika! Prav 
tak je bil pri drugih delih: pri 
podiranju drevja, cepljenju drv, 
grabljenju nastila, pri oranju in 
vsepovsod. Tako pametnih gospo
darjev ne vidimo kjerkoli in ka
darkoli. Danes sploh ne, ni potreb
no! Nikjer pa ni nikakršne garan
cije, da bo zmeraj tako... 
Naj mi bo oproščeno, če sem zašel 
v moraliziranje. Upam, da to ne bo 
koga pokvarilo. Tudi smejati se ni 
treba temu, češ kako da sem naiv
en za današnjo miselnost. Morda, 
toda govorim o ljudeh izpred 
sedemdesetih let. Upam, da si jih 
tudi v i , iz dobe vsesplošnega 
napredka, želite vsaj malo spo
znati. Ne bo škodilo. 

OBVESTILO! 
Sklad kmetijskih zemljišč in gozdov je v 46. številki glasila Kmečki 
glas, dne 13.11.1996, objavil Razpis za oddajo kmetijskih zemljišč v 
zakup. Na območju občine Grosuplje so ta zemljišča v kompleksih 
Ob avtocesti, Pece, Banat, Amerika, Žalna, Gatina, Brezje III, Pod 
Brvacami (pod progo), Elektrostrojna. Zakupna pogodba se sklene le 
za tista zemljišča, ki niso vključena v postopku denacionalizacije oz. 
tista, ki do datuma objave razpisa v postopku denacionalizacije še 
niso bila vrnjena ter le za dobo enega leta oz. do spravila posevkov. 
Natančnejši pogoji za pridobitev zemljišč v zakup so navedeni v raz
pisu, dodatne informacije pa dobite na Skladu kmetijskih zemljišč, 
Izpostava Grosuplje, Taborska 6, na tel. številki 763-343 pri g. Stanisla
vu Okornu (sreda in petek od 8.00 do 12.00 ure). 

Urad za gospodarstvo in družbene 
dejavnosti Občina Grosuplje 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi drage žene in preljube mame 

ANE POTOKAR 
Pahletove mame iz Grosupljega 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste v teh težkih trenutkih bili z 
nami, nam izrazili sožalje, darovali toliko lepega cvetja in sveče, 
darovali za cerkev in za svete maše, ter jo v tako velikem številu 
pospremili na njeni zadnji poti. Lepa hvala gospodu župniku in 
kaplanu ter pevcem iz Žalne za lepo opravljen cerkveni obred. 
Hvala vsem, ki boste našo mamo ohranili v lepem spominu. 

Vsi njeni 

Letni dopust v zadnjem hipu: 
Malta - nočitev z zajtrkom za 
785 DEM/teden/osebo 
Turčija - Kemer letalo + polpenzion 
za 1.055 DEM/teden/osebo 
Vpogled v jesenska potovanja: 
Križarjenje po Nilu - 8 dni 
1526 DEM/osebo 
Izrael-8 dni 1159UJ 

Izlep po vzhodni Evropi - ZLATA PRAGA 
IN ČEŠKI GRADOVI - 4 dni 

259 DEM/osebo 
Sicilija - 7 dni 660 DEM/osebo 

ŠPANIJA - Malorca in Barcelona - letalo-
ladja-letalo 599 D E M 

Oktoberfest - 1 dan 63 D E M 
Nizozemska - 5 dni 345 D E M 

Z D A - New York - Manhattan -
6 dni 1100 U S D 

ZAHVALA 
OB SMRTI OČETA IN MOŽA 

MIHE NOVINCA 
JE OSTALA PRAZNINA, KI SO N A M JO MNOGI SKUŠALI 
OLAJŠATI. Z A H V A L J U J E M O SE V S E M , KI STE BILI Z N A M I 
OB P R E R A N E M G R O B U ; H V A L A ZA SOŽALJE IN OSTALO 
POMOČ. POSEBEJ H V A L A P E V S K E M U Z B O R U D A N I C A Z A 
LEPO PETJE, ŽUPNIKU G. N O V A K U Z A OPRAVLJEN OBRED 
TER SOSEDOM S SELIŠKARJEVE ULICE, V S E M Z N A N C E M 
IN PRIJATELJEM. 

NJEGOVI 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi dragega moža, ata, dedka, strica in botra 

ANTONA BOCA 
iz Male Stare vasi 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste mu darovali toliko cvetja, sveč, 
svetih maš, sočustvovali z nami in ga v tako velikem številu pospre
mili na njegovi zadnji poti. 
Hvala sorodnikom, sosedom, dobrim vaščanom, sodelavcem in pri
jateljem, župniku g. Novaku, pevskemu zboru iz Žalne in troben
taču Andreju za zaigrano žalostinko. Posebna zahvala tudi osebju 
Zdravstvenega doma Grosuplje in kolektivom A B C Tabor, Pekarna 
in VIPO iz Grosupljega ter Ekskluziv in Avtocommerce iz Ljubl
jane. 

Vsi njegovi 
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Z A Č E L O S E 
J E ! 
5. marca 1997 je bila z občinskim 
Odlokom o ustanovitvi javnega 
vzgojnoizobraževalnega zavoda 
ustanovljena Osnovna šola Brinje 
Grosuplje, kije bila do tedaj orga
nizacijska enota OŠ LouisaAd-
amiča Grosuplje. Za realizacijo 
projekta delitve šol in ustanovitve 
samostojne šole je bilo potrebno 
vložiti veliko truda in napora, pred
vsem s strani strokovnih delavcev 
Občine Grosuplje in ravnatelja OŠ 
Louisa Adamiča, za kar se vsem 
iskreno zahvaljujemo. 
V sestavo OŠ Brinje Grosuplje 
sodijo poleg centralne šole na Ad
amičevi ulici 29 tudi Podružnična 
šola Polica in Podružnična šola s 
prilagojenim programom. 

Šolo smo poimenovali po naselju 
Brinje in po brinjskem hribu, kije 
bil nekoč poraščen z brinjem, v 
bližini katerega bo zrastla tudi nova 
šola, ki bo nosila to ime. Učenci 
so pri likovni vzgoji izdeleli znak 
šole, ki ima bogato, večpomensko 
simboliko: sova - znak učenosti, 
odprta knjiga - zakladnica znanja, 

V PRIČAKOVANJU NOVE ŠPORTNE DVORANE IN 
SAMOSTOJNOST OSNOVNE ŠOLE BRINJE GROSUPUE 
brinove vejice - simbol premago
vanja težav na poti do do kvalitet
nega, trajnega znanja. 
V času do 1. septembra smo 
opravili vsa potrebna dela v zvezi 
s samostojnim poslovanjem in prvi 
šolski dan je 518 učencev ve-
doželjno pričelo novo šolsko leto 
v novo organizirani Osnovni šoli 
Brinje Grosuplje. Nadelo v novih 
pogojih smo se pedagoško in 
organizacijsko dobro pri
pravili, saj smo bile že v pre
teklih letih dokaj samostojni 
pri podagoškem načrtovanju 
in izvajanju del. Izdelali smo: 
Srednjeročni plan življenja in 
dela OŠ Brinje Grosuplje za 
obdobje od 1997 do 2002, 
Letni delovni program Kaj, 
kako in kdo bomo delali v 
tekočem šolskem letu in 
Učencem in staršem na pot za 
tesnejše sodelovanje - izv
leček informacij iz letnega 
programa. 

Da smo takso skrbno priprav
ljeni na začetek samostojne 
šole, ima zasluge ves kolektiv, ki 
je izredno nesebičen, strokovno 
kvaliteten in delaven. Pri vseh akci
jah in projektih, ki smo jih izpelja
l i , teh pa ni bilo malo, smo sode
lovali prav vsi, vsak po svojih 
sposobnostih. 
Prav te dni so se začela prva grad
bena dela za IZGRADNJO N O V E 
O S N O V N E ŠOLE BRINJE IN 
V E Č N A M E N S K E ŠPORTNE 
D V O R A N E v občini. Želim in 
pozivam vse občane, občinske 
svetnike in gospoda župana, daje 

sedaj čas, da udejanjim že to
likokrat izrečene obljube vseh nas, 
daje projekt izgradnje nove šole v 
prioritetnem programu. Zato mora
mo večino investicijskih sredstev 
v naslednjih dveh letih v občin
skem proračunu nameniti izgradn
ji nove šole in zavestno omejiti vl
aganja v druga področja. S tem 
bomo končno omogočili tudi v naši 

občini vsem otrokom dolgo in 
težko pričakovani enoizmenski 
pouk. 
Občani občine Grosuplje pa bomo 
lahko skupno proslavljali prehod 
v novo tisočletje v večnamenski 
športni dvorani in njeni urejeni 
okolici. 

V.d. ravnateljicu 
Olga ŽITNIK 

OBČIAA OROSUPUE i n 
JOŽE miKUČ VAJ VABITI Ml 

PREDSTAVITEV 
KAJIGC PO CROSUPUCm IA 

OKOUCI - ACKDAAJE PODOBE KRAJEV* 
KI BO V 

OOfTIlAl IUACA 
V ČETRTEK, 9. OKTOBRA 1997 

OB 19,00 URI! 

Hrani ln ica 

0 0 
LON d.d. Kranj 

HRANIM, DODAJAM, PLEMENITIM SVOJE PRIHRANKE V 
HRANILNICI LON - Poslovna enota M AGRO 

V SEPTEMBRU NUDIMO NAJBOLJŠE O B R E S T N E M E R E Z A 
V S E VEZAVI; 

Poskrbimo tudi za Vaše denarne težave in vam v najkrajšem času odobrimo 
POTROŠNIŠKI KREDIT po obrestni meri že od 7,9 % dalje. 

V hranilnici lahko kupujete in prodajate valuto ter 
plačate vaše položnice z najmanjšo provizijo! 

INFORMACIJE PO TELEFONU 764-300 IN 764-600 

Poslovna enota 
M AGRO 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 
Telefon: 061/764-600 

061/764-300 
Faks: 061/761-719 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje -Uredniški odbor: Ivo Brečič, Barbara Pance, Andreja Podlogar, Matjaž 
Trontelj in Anica Zajec. - Glavna in odgovorna urednica Alenka Adamič -Tehnična urednica Alenka Adamič - Lektorica Marija Samec - Naslov 
uredništva Kolodvorska 2, Grosuplje - Računalniški prelom U & D , Ulaga- Tisk GRAFIS Grosuplje - Rokopisov in fotografij ne vračamo. Glasilo 
izhaja enkrat mesečno v nakladi 4.500 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Glasilo občine spada med proizvode, za 
katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5 odstotkov. 


